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Vesna Bosanac, ratna i
sadašnja ravnateljica Opće
bolnice Vukovar:  

Nadam se praved-
nom suđenju, da će
njegovi iskazi i
svjedočenja pomoći
rasvjetljavanju sud-
bine 400 nestalih

osoba od 1991. koliko ih se još
vodi na popisu nestalih u Vukovaru.

Ivo Kovačić,
predsjednik
Koordinacije
udruga
proisteklih iz
Domovinskog

rata Grada Vukovara:
Uhićenje Gorana Hadžića dio je

igre Srbije koja time kupuje moguć-
nost da počne pregovore o pristupa-
nju Europskoj Uniji.

Stipo Šeremet, 
predsjednik 
HVIDRA-e
Vukovarsko –
srijemske županije: 

Vijest o uhićenju daje nam odre-
đenu nadu, no s obzirom na dosada-
šnja iskustva s haaških suđenja,
teško da će pravda biti zadovoljena. 

Danijel Rehak, predsjednik
Hrvatskog društva logoraša
srpskih koncentracijskih
logora: 

Iako se jako
dugo čekalo na uhi-
ćenje posljednjeg
lica s haaške tjerali-
ce,  pozdravljam
uhićenje, no držim
kako ono predstavlja tek politički
čin i ništa više od toga.

U ponedjeljak je Goran Hadžić izveden pred sud da
se izjasni o krivnji po optužnici, no posljednji optuženik
Haaškoga suda iskoristio je pravo da se na prvome
pojavljivanju pred Haaškim sudom ne izjasni o krivnji
pa će sud zakazati novo ročište. Da se Hadžić ne želi
izjasniti o krivnji, suca je obavijestio Hadžićev odvjet-
nik Vladimir Petrović. Ročište je vodio južnokorejski
sudac O-Gon Kwon koji je najavio da će "zakazati još
jedno prvo pojavljivanje u roku od trideset dana, a stra-
ne u postupku o tome će biti obaviještene".

Kupovanje vremena ili
nagodba s tužiteljstvom?

Ne izjasni li se o krivnji na idućem pojavljivanju, sud
će u njegovo ime evidentirati da se izjasnio kako se ne
osjeća krivim. Za sada nisu jasni motivi zašto se Hadžić
nije izjasnio o krivnji. Radi li se o kupovanju vremena da
bolje prouči optužnicu i dogovori strategiju obrane ili će se
pokušati nagoditi s tužiteljstvom tako da ono izmijeni
optužnicu, pokazat će se na sljedećem pojavljivanju. 

Optužena čelnica bosanskih pobunjenih Srba
Biljana Plavšić pred sudom je priznala krivicu što je
rezultiralo reduciranjem optužnice i manjom kaznom.
Pred sudom se za zločine pokajao i Milan Babić,
Kninski, bivši predsjednik samoproglašene SAO
Krajine. Eventualno Hadžićevo priznanje krivice rezul-
tiralo bi kraćim trajanjem suđenja, upravo onim što
političari žele jer namjera je da taj sud za najdulje dvije
godine prestane postojati. 

Gledano iz vukovarske perspektive bolje bi bilo da
se Hadžić ne dogovori s tužiteljstvom jer Vukovarcima
nije u interesu da se popis Hadžićevih zločina smanji.
Otvoreno je i pitanja Hadžićevih saznanja o masovnim
grobnicama u kojima su posmrtni ostatci njegovih žrta-
va, no sigurno nije prihvatljiva trgovina da za informa-
ciju o mjestu grobnice bude reducirana optužnica iako
je članovima obitelji žrtava važnije otkriće posmrtnih
ostataka stradalih negoli visina kazne zločincu i duljina
popisa zločina.   

Hadžiću su u ponedjeljak u Den Haagu pročitali
njegova prava tijekom suđenja, a njegov je odvjetnik
izjavio kako je optuženik "primio izmijenjenu optužni-
cu" i zajedno "su je analizirali". U sudnici je bio i gla-
vni haaški tužitelj Serge Brammertz. Suđenje Goranu
Hadžiću privuklo je puno manju medijsku pažnju od

one kada se nedavno pred ICTY-em prvi puta pojavio
Ratko Mladić. Hadžić se nalazi u pritvorskoj jedinici u
Scheveningenu.

Kako je došlo do uhićenja
posljednjeg haaškog bjegunca?

U posljednjih osamnaest godina, koliko djeluje
Haaški sud, podignute su optužnice protiv 161 osobe, a
nakon sedam godina skrivanja pred istražnim organima
konačno se u Haagu našao i posljednji haški bjegunac,
Goran Hadžić. 

Gotovo identično po modelu uhićenja haaškoga
optuženika Ratka Mladića prije gotovo tri mjeseca, o
Hadžićevom uhićenju prvi je izvijestio srbijanski pred-
sjednik Boris Tadić na izvanrednoj konferenciji za novi-
nare u Beogradu. Hadžić je uhićen 20. srpnja u 8.24 sati
na Fruškoj gori nedaleko mjesta Krušedol u Vojvodini. 

– Ovim činom Srbija je ispunila zahtjeve Haaškog
suda, završila je najteža poglavlja u suradnji s Haagom,
ispunila zakonsku obvezu, ali i moralnu dužnost - rekao
je Tadić potpuno isključivši bilo kakvu mogućnost da su
vlasti u Beogradu puno prije uhićenja znale gdje se krije
posljednje lice s haaške tjeralice, no u to malo tko vje-
ruje. Već se godinama špekuliralo o tome da se Hadžić
krije upravo na Fruškoj gori što je uhićenje i potvrdilo.
Iako službeni Beograd decidirano tvrdi da nije imao
informacija o tome gdje se Hadžić krije, mediji i javnost
dvoje i mišljenja su da je Hadžićev bijeg režiran u
dosluhu s vlasti, ili bar s nekim dijelovima te vlasti. 

Za sedam godina skrivanja od pravde Hadžić je
navodno bio vrlo nepovjerljiv i imao je mali krug poz-

nanika. Fizički se promijenio, udebljao se, oćelavio,
obrijao bradu i pustio brkove te živio pod lažnim iden-
titetom koji glavni tužitelj Srbije za ratne zločine
Vladimir Vukičević nije htio otkriti javnosti. 

Skupa umjetnina odala krvnika
Pretpostavlja se da je upravo taj mali krug ljudi

radio na Hadžićevoj sigurnosti za vrijeme bijega,
dostavljali su mu informacije, zametali tragove i poma-
gali u financiranju bijega. Prema pisanju srbijanskih
medija, Hadžić je uhićen u šumi u blizini Krušedola
kada je pokušavao dogovoriti prodaju skupe ukradene
slike Portret muškarca poznatog i cijenjenog talijanskog
umjetnika Amedea Modiglianija. Slika nije dio ukrade-
nih umjetnina Gradskog muzeja Vukovar. 

Slavni portret je nastao 1918., a nagađa se da je vri-
jedan desetke milijuna eura, čak do 70 milijuna. Hadžić
je navodno pristajao i na mnogo manju cijenu. Vijest da
Hadžić prodajom skupe umjetnine pokušava pribaviti
novac za skrivanje, prema pisanju tamošnjih medija,
pojavila se još krajem prošle godine. Sliku je kupio
1991. u Parizu, a kako se neslužbeno doznaje kupljena
je novcem od krađe nafte po Hrvatskoj i drugih krimi-
nalnih aktivnosti. 

Nije se žalio na uhićenje
Nakon što je uhićen, Hadžić je ispitan na

Specijalnom sudu za ratne zločine u Beogradu gdje je
poprilično hladno prokomentirao uhićenje riječima „Ne
moram biti košarkaš da bih vidio da je lopta prošla kroz
obruč“. 

Budući da Hadžićeva obrana nije uložila žalbu,

Haaški sud prvi put
okrivio vrh JNA –
Kadijevića i Adžića

Nakon što je nekadašnji vođa hrvatskih pobunje-
nih Srba Goran Hadžić stigao u pritvor haaškoga
suda, tužiteljstvo je, uz objašnjenje da je to dio uobi-
čajene procedure, objavilo proširenu optužnicu
kojom ga tereti ne samo po individualnoj nego i po
zapovjednoj odgovornosti. 

Udruženi zločinački pothvat
Hadžić je, navodi se u novoj optužnici, od lipnja

1991. do kraja 1993. godine bio najviše rangirana
osoba u tzv. SAO krajinama te je obavljao i dužnost
predsjednika fantomske države. Tako je imao puni
nadzor nad vojnim snagama koje su djelovale na oku-
piranim područjima Hrvatske kao i nad političkim
strukturama pobunjenih Srba pa je odgovoran za
osmišljavanje i naređivanje zločina, poticanje podre-
đenih na počinjenje zločina te za propuste u spreča-
vanju zločina i kažnjavanju počinitelja. 

Tužiteljstvo je proširilo i razdoblje u kojem je
djelovao udruženi zločinački pothvat od 1. travnja
1991. do 31. prosinca 1995. Ovo je proširenje znako-
vito jer su sigurnost građanima na okupiranim podru-
čjima tada trebale garantirati snage UN-a pa je pro-
mjena Hadžićeve optužnice pri UN-ovom sudu i
priznanje da snage UN-a Unprofor i Untaes nisu
dobro obavljale posao.  Prema podatcima Hrvatskoga
društva logoraša srpskih koncentracijskih logora u
vrijeme nazočnosti UN-ovih snaga u hrvatskom je
podunavlju ubijeno oko 600 osoba. 

Udruženi zločinački pothvat, čiji je član, uz
Slobodna Miloševića, Milana Martića, Jovicu
Stanišića, Franka Simatovića, Vojislava Šešelja, Želj-
ka Ražnjatovića Arkana te Radovana Stojičića bio i
Goran Hadžić sada je u novoj optužnici proširen i
imenima Milana Babića, nekadašnjega predsjednika
SAO Krajine, Veljka Kadijevića, ministra obrane
SFRJ i praktičnoga zapovjednika JNA, Blagoja
Adžića, šefa glavnoga stožera JNA, Radmila
Bogdanovića, jugoslavenskoga ministra policije, te
Mihalja Kertesa, ravnatelja jugoslavenske carine.
Tako je Haaškom sudu trebalo punih 20 godina da
utvrdi, što je svaki Vukovarac znao, da je Vukovar
napadala JNA i da su njome zapovijedali Kadijević i
Adžić. Protiv njih na osječkom Županijskom sudu
podignute su optužnice, raspisane međunarodne tje-
ralice, a promjena stava Haškoga suda možda će
potaknuti Srbiju na njihovo uhićenje te izručenje
Hrvatskoj ili suđenje u Srbiji jer u Haagu novih
optužnica više neće biti.     

Iz nove verzije optužnice izostavljena je optužba
za Hadžićevo osobno sudjelovanju u ubijanju zatoče-
nika u Dalju, ali i formulacija kako je cilj zločina-
čkoga poduhvata bilo „stvaranje jedinstvene države
pod srpskom dominacijom“ te umjesto nje sada stoji
„trajno uklanjanje većine hrvatskoga i nesrpskoga
stanovništva iz velikih dijelova Hrvatske“. Tako sud
praktično više ne tvrdi da je cilj bio stvaranje velike
Srbije, nego etničko čišćenje na prostoru Hrvatske
pod srpskom dominacijom.                       Milan Paun 
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Hadžić se nije želio
izjasniti o krivici

l Ne izjasni li se o krivnji
na idućem pojavljivanju,
sud će u njegovo ime
evidentirati da se izjasnio
kako se ne osjeća krivim

Pišu Milan Paun i  Robert  Rac
hrv @ hrv. hr

Uhićeni Goran Hadžić nije želio da mu čitaju optužnicu

REAKCIJE NA HADžIĆEVO UHIĆENJE REAKCIJE NA HADžIĆEVO UHIĆENJE 
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Zlata Černok Katarina Kov ač

Anica Džanko Tamara Čal jkušić

S rđan Milakov ić Vladimir Lenđer

REAKCIJEREAKCIJE

REAKCIJE VUKOVARACAREAKCIJE VUKOVARACA

Kazna mu nikada neće biti
dovoljno velika u odnosu
na počinjena zlodjela 
Zl at a Černo k : Drago mi je što Srbija uhitila krvnika. U
Domovinskom ratu izgubila sam četiri člana obitelji,  brat mi je
jako nastradao, moj se otac još vodi kao nestala osoba, nemam
mu gdje zapaliti svijeću. Nadam se da će pravda biti konačno
zadovoljena.

Kat ari na Ko v ač: Nemam posebnog komentara na Hadžićevo
uhićenje. Takve stvari me ne zanimaju, ne pratim ih pa ih onda i
ne komentiram.

Ani ca Džank o :  Pozdravljam uhićenje, nadam se samo da mu
predstoji pošteno suđenje i poštena kazna koja će biti propor-
cionalna zločinima koje je počinio.

Tamara Čal j k uši ć: Sretna sam Hadžićevim uhićenjem iako
mislim da mu kazna nikada neće biti dovoljno velika u odnosu na
zlodjela koja je počinio na području istočne Slavonije. 

Srđan Mi l ak o v i ć: Nisam baš u tijeku s informacijama o uhiće-
nju Gorana Hadžića pa stoga i nemam nekih posebnih komenta-
ra, osim da pravna država radi svoj dio posla.

Vl adi mi r Lenđer: Iako sam Vukovarac, osobno nisam pozna-
vao Hadžića, ali sam čuo za razna zlodjela koja je napravio u
Vukovaru i okolnim mjestima. Zadovoljan sam što je uhićen i
jedino se nadam što žurnijem suđenju.

Robert  Rac

Manda Patko, predsjednica
Udruge roditelja i obitelji
zarobljenih i nasilno 
odvedenih hrvatskih 
branitelja »Vukovarske majke«: 

Hadžićevo uhićenje sigurno je pozitivna stvar

i nadam da će pravda biti zadovoljena. Uvjerena

sam da Hadžić zna sudbinu još uvijek nestalih

osoba s našeg područja, ali sumnjam da će išta

otkriti.  

Vesna Katić, predsjednica
Udruge udovica hrvatskih 
branitelja Domovinskog rata
Vukovarsko – srijemske 
županije i Grada Vukovara: 

Pravda bi trebala biti zadovoljena, ali s obzirom
na iskustva s haaških suđenja, kojima svjedočimo,
dvojim da je odgovarajuća kazna moguća. Kako je
Hadžić bio gospodar života i smrt u Vukovaru i oko-
lici,  mislim da zna sudbinu još uvijek nestalih osoba
za kojima Hrvatska traga.

zdravko Komšić, dopredsjednik
Hrvatskog društva logoraša srpskih
koncentracijskih logora:

Nije samo Goran Hadžić odgo-
voran za zločine u Vukovaru na
koji je palo milijun granata i gdje
je ubijeno 5.000 ljudi. Bez nared-
be s vrha JNA to nije bilo moguće
učiniti.  Zašto sud ne zatraži topni-

čke dnevnike od JNA za napad na Vukovar? Može
Hrvatska diplomatskom akcijom tražiti nastavak
istraga i nova suđenja u Haagu ili drugom sudu koji

bi mogao biti osnovan umjesto njega, a ako te ne
ide, može to učiniti naše Državno odvjetništvo jer
mnogi od kolovođa srpske pobune još su ovdje. 

Igor Gavrić, predsjednik
Udruge djece poginulih i
nestalih hrvatskih branitelja
Domovinskog rata: 

Žao mi je što smo na ovo čeka-
li punih dvadeset godina. Nadam se poštenom
suđenju, primjerenoj kazni i novim informacija-
ma o još uvijek nestalim osobama.               R.  Rac

stvoreni su uvjeti za brzo izručenje Haagu koji
Hadžića tereti u četrnaest točaka, za počinjenje
zločina protiv čovječnosti i povrede ratnog
prava, za ubojstvo stotina i progon tisuća
Hrvata, za sudjelovanje u udruženom zločina-
čkom pothvatu, za osmišljavanje političkih pro-
gona, za sudjelovanje u zločinima i njihovom
poticanju, za progon počinjen ubojstvima, za
dugotrajno zatočenje civila u Hrvatskoj i Srbiji,
za uvođenje niza restriktivnih i diskriminatornih
mjera, za zlostavljanje i pljačkanje, za progon
20.000 stanovnika Vukovara, 5.000 stanovnika
Iloka i 2.500 stanovnika Erduta te za pokolj na
Ovčari, ubojstva u Dalju i zločin u Lovasu. 

Josipović: Pravda spora, ali dostižna
- Bez obzira na to što možemo reći kako uhi-

ćenje Gorana Hadžića pokazuje da je pravda

spora, ali dostižna, nadam se da će haaško tuži-
teljstvo i Haaški sud obaviti svoj posao na naj-
bolji mogući način te kako će to biti pravedno
suđenje. Znamo da u mnogim zemljama nije
uvijek bilo volje za suradnju s Haaškim sudom.
Dobro je da se i vlada u Srbiji konačno odlučila
za punu suradnju. To je dobro i sa stanovišta
pravde i za naše međususjedske odnose, prije
svega za samu Srbiju - komentirao je uhićenje
Hadžića predsjednik Republike Hrvatske Ivo
Josipović. 

Kosor: Tražit ćemo izručenje
Hadžića Hrvatskoj

- Uhićenje Gorana Hadžića dobra je vijest
za čovječanstvo, cijeli svijet, za nas u Hrvatskoj
i obitelji tisuća žrtava - komentirala je premijer-
ka Jadranka Kosor i istaknula da smo uhićenje

predugo čekali jer smo ove godine obilježili 20.
obljetnicu neovisnosti, a Vukovar obilježava 20.
obljetnicu ulaska neprijateljskih snaga u grad.
Teško se, dodala je, pomiriti s činjenicom da
brojne žrtve i njihove obitelji nisu dočekale
Hadžićevo uhićenje, ali dobro je da će Hadžić
stati pred lice pravde.

Kosor je tada najavila i kako će Hrvatska od
Srbije tražiti izručenje Goran Hadžića Hrvatskoj
jer je on već pravomoćno osuđen u dva postup-
ka pred hrvatskim pravosuđem i da je podignuta
optužnica u trećem postupku. Hrvatska je to i
učinila što je pozdravio i Haaški sud koji se poz-
vao na prioritet pred nacionalnim sudovima pa
je Srbija Hadžića poslala u Haag. 

Hoće li odgovarati za Vukovar?
Gradonačelnik Željko Sabo komentirajući

uhićenje rekao je kako je Hadžićevo uhićenje
jasan pokazatelj težnje demokratske Srbije ka
euro-integracijama, putu pomirbe, ali prije svega
nada da će se Hadžićevim ispitivanjem i sazna-
njima doći do novih informacijama o branitelji-
ma i civilima koji se još vode kao nestali te o
eventualnim novim još uvijek neotkrivenim
masovnim grobnicama.

Predmet Hadžić pružiti će novu prigodu
haaškom tužiteljstvu popraviti dosadašnje
pogreške u procesuiranju i sankcioniranju
srpskih zločina u istočnoj Slavoniji, posebno
Vukovaru. Podsjećamo da za ratne zločine u
Vukovaru u Haagu do sada nije odgovarao nitko
jer se Slavko Dokmanović, koji je bio optužen
za te zločine, objesio u pritvoru toga suda, a
Mile Mrkšić i Veselin Šljivančanin osuđeni su
samo za pokolj i zlostavljanje ratnih zarobljeni-
ka na Ovčari, no ne i za razaranje i zločin u
Vukovaru. Da je Hadžić kontroverzna osoba,
pokazuju neslužbene informacije koje ga pove-
zuju s hrvatskim obavještajnim službama, točni-
je da je neko vrijeme bio doušnik hrvatskim vla-
stima s područja Krajine. Podsjetimo da ga je
hrvatska policija uhitila u vrijeme tzv. krvavoga
uskrsa 1991. na Plitvičkim jezerima, no iz prit-
vora je pušten, čak mu je bio vraćen i pištolj.
Neki hrvatski dužnosnici označavali su ga kao
umjerenoga slavonskoga Srbina sklonog dogo-
voru, no do dogovora nikada nije došlo s hrvat-
skim vlastima, ali jest s Miloševićem,
Karadžićem i Mladićem čiji je instrument i bio. 

Hoće li Goran Hadžić odgovorati za zločine u Vukovaru na koji je palo milijun granata i gdje je ubijeno 5.000 ljudi, pitaju Vukovarci

Hadžiću ostale samo žene i djeca
Krajinski gospodar života i smrti Goran

Hadžić u zlatna je vremena tzv. SAO Krajine
žario i palio po svim bojišnicama. U maniri obi-
jesnog i stereotipnog balkanskog mafijaša, tije-
kom ranih devedesetih opljačkao je u Hrvatskom
podunavlju sve što mu se našlo pod rukom, kon-
tinuirano je  eksploatirao naftu i kupovao vrijedna
umjetnička djela prodajom kojih će kasnije fina-
ncirati sedmogodišnje skrivanje pred licem prav-
de. Nakon što se dočepao vrha vlasti,  do koga je

došao ne zbog političke umješnosti nego stoga što je sve nesrbe javno etiketirao ustašama, upi-
rući pri tome pogled na istok prema Miloševićevoj podršci i odobravanju, svoju je rezidenciju
namjestio u erdutskom dvorcu.  Osim što su se u dvorcu, nakon odobravanja iz Beograda,
zaključivale sve političke i vojne odluke, dvorac je predstavljao i središte društvenog života
tamošnjih dužnosnika uz česte posjete Arkana, njegove supruge estradne pjevačice Svetlane,
Šešelja, Simatovića i sličnih.  Opskurne bakanalije i orgijanje na krajinski način nisu tek jednom
zabilježene na tom mjestu. Hadžić je na vrhuncu moći važio za velikog zavodnika, ili mu je taj
epitet donio položaj na vrhu lokalne vlasti. Nemali broj žena kontinuirano se javno pojavljivao
u njegovoj blizini, a najupornije su dobivale zauzvrat visoka mjesta u tadašnjoj krajinskoj vla-
sti. Neke od njih, iako bliske suradnice Gorana Hadžića, uvijek uz njega i uvijek na mjestu i u
vrijeme kada su se donosile odluke u Krajini, i dan danas žive u Vukovaru, abolirane su, ali i sa
znakovitom amnezijom o tome tko je bio i što je sve radio Goran Hadžić. Poznate su Hadžićeve
brojne izvanbračne veze kako za vrijeme dok je obnašao dužnost predsjednika vlade  tzv.
Krajine tako i iz vremena bijega u  Srbiju neposredno prije mirne reintegracije kao i tijekom bije-
ga pred haaškom optužnicom. Tmurne mu je dane u bjekstvu kratila nova ljubavnica s kojom
ima dijete. Put od predsjednika vlade fantomske države preko novosadskog biznismena do uhva-
ćenog bjegunca u trenirci i ispranoj majici bez dinara u džepu i bez političke zaštite, trajao je
dvadeset godina. Uz njega su danas ostale samo njegove žene i njihova djeca.       Marija Molnar
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Svim stanovnicima 
Vukovarsko-srijemske županije

čestitamo 5. kolovoza5. kolovoza

Dan pobjede i domovinske zahvalnostiDan pobjede i domovinske zahvalnosti

Županijska skupština
i

župan Božo Galić, dipl. ing.
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Projekt Uređenja desne obale Dunava na podru-
čju Grada Vukovara u dužini 5,8 kilometara od ušća
Vuke do Vučedola napisan je prošle godine s
namjerom da se do Vučedola nastavi započeto zida-
nje obaloutvrde od ušća Vuke do klaonice. 

No, radove bi trebalo obaviti i od samoga ušća
jer će nova obala biti izgrađena kroz sadašnje
korito Dunava od ušća do postojećega maloga
otoka usporedno s Vodotornjem. 

Područje Dunava između nove i stare obale bit
će nasuto i tu će se formirati novo zemljište povr-
šine oko 10 hektara čiji će vlasnik biti Grad
Vukovar koji će mu i odrediti namjenu.

Luka za tisuću plovila
- Zbog taloženja nanosa i stvaranja sprudova

na dijelu predviđenom za plovni put odlučili smo
se za nasipanje tog dijela Dunava jer se ionako ne
koristi za plovni put. Desnu obalu time štitimo i
od erozije koja ugrožava i privatne posjede na
visokoj lesnoj obali – kaže Krešimir Šlafhauzer,
voditelj Službe razvitka i katastra Hrvatskih voda
u Osijeku koja je zadužena za projekt gradnje
komunalne luke na Dunavu u Vukovaru, i napomi-
nje kako Hrvatske vode stvaraju preduvjete za
moguću gradnju komunalne luke čiji bi kapacitet
mogao biti oko tisuću plovila jer studije istraživa-
nja pokazuju da Vukovaru treba lučica takvih kapa-
citeta budući da su potrebe za vezivanjem plovila
sve veće i postojeća zimska lučica ne može prih-
vatiti sva plovila. 

Sadašnji projekt pokazuje da će produžetak
nove obale nakon nasutoga dijela Dunava služiti
kao lukobran budućoj komunalnoj luci,  a bit će omogućeno i pristajanje uz njega većega broja

putničkih brodova koje se sada vezuju međusobno

jer imamo samo jedan pristan. 
Brodovi bi u buduću luku ulazili s istočne

nizvodne strane, a bit će potrebno do luke izgra-
diti pristupnu cestu te ostalu komunalnu infra-

strukturu jer plovila imaju potrebu za točenjem
goriva, priključkom na struju, vodu i kanalizacij-
ski sustav…

Osim za potrebe domaćih vukovarskih vlasni-
ka brodica luka bi služila i strancima koji su sve
češći gosti u Vukovaru i čije su brodice sve dulje i
skuplje.  Trenutno ih nemaju gdje vezivati u
Vukovaru,  nego odlaze to činiti u Srbiju.
Posjetiteljima luke trebat će i trgovine, možda
policijska i carinska kontrola.  

za gradnju nekoliko godina
- Dio obale i šetnice bit će zapravo uređeni i

prije provođenja ovoga projekta budući da se upra-
vo gradi sustav odvodnje i uređaj za pročišćavanje
otpadnih voda koji će biti smješten uz Dunav niz-
vodno od stare klaonice. Kako je projektant obaju
projekata osječka tvrtka Hidroing, sigurno vodi
računa o tome da trasa odvodnje bude ugrađena u
projekt uređenja obaloutvrde – nastavlja Šlafhau-
zer uz napomenu kako bi na nasipu obaloutvrde
bila šetnica i biciklistička staza, a izradu projek-
tne dokumentacije financiraju Hrvatske vode
preko Svjetske banke za razvoj. Vrijednost je pro-
jekta oko 200 milijuna kuna. 

Pri završetku je izrada idejnoga projekta, slije-
di traženje lokacijske dozvole, potom pisanje gla-
vnoga izvedbenoga projekta, dobivanje građevin-
ske dozvole, traženje investitora, raspisivanje
natječaja za izvođenja radova… Kako je cijeli pro-
jekt velik i financijski zahtjevan, moguće je da će
se ostvarivati postupno, etapno i idealan je za tra-
ženje novca iz europskih fondova, posebice nami-
jenjenih dunavskoj regiji,  pa stoga treba što prije
dovršiti sve projekte i pripremiti dokumentaciju
jer je to preduvjet za traženje sredstava. O rokovi-
ma gradnje još je iluzorno govoriti,  a za ovakve
velike gradnje potrebno je nekoliko godina.

PLANOVI GRADNJE GRADSKE KOMUNALNE LUKE NA DUNAVUPLANOVI GRADNJE GRADSKE KOMUNALNE LUKE NA DUNAVU

Za uređenje obale do Vučedola
treba 200 milijuna kuna 

l Studije istraživanja pokazuju
da Vukovaru treba lučica za
tisuću plovila

Piše i  snima Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr

Osim za potrebe domaćih vukovarskih vlasnika brodica luka bi služila i strancima 

Prikaz buduće trase

Krešimir Šlafhauzer, voditelj Službe razvitka
i katastra Hrvatskih voda u Osijeku

l Dio obale i šetnice bit će
zapravo uređeni i prije provođenja
ovoga projekta 

Gradonačelnik i dopredsjednik Gradske organiza-
cije SDP-a Vukovar Željko Sabo sa svojim je suradni-
cima na konferenciji za novinare demantirao navode
koje su u otvorenom pismu iznijeli navodno članovi
gradskog SDP-a. 

Počela predizborna kampanja?
U pismu, između ostalog, optužuju gradonačelni-

ka Saboa da se stavio iznad SDP-a, da ne poštuje odlu-
ke Gradskog odbora, da su protiv njega podnesene
brojne kaznene prijave s vrlo ozbiljnim optužbama te
da sklapa dogovore s predsjednikom HDSSB-a
Vladimirom Šišljagićem i gradonačelnikom Zagreba
Milanom Bandićem kako bi ostvario saborski mandat
ili bio na njihovoj listi u V. izbornoj jedinici.

Gradonačelnik je optužbe odlučno demantirao

rekavši kako je riječ o prljavoj predizbornoj igri onih
kojima smeta njegov uspjeh i pošteni rad.  

– Mene su izabrali građani i to mnogima smeta.
Svi, koji dođu u Vukovar, vide veliki napredak u
obnovi grada, a mnogima smeta uspješnost izvršne
vlasti. Prije svakih izbora uvijek se pojavi neki trač,
nešto što će pokušati diskreditirati članove SDP-a i
mene - ističe Sabo. Pisanja o raznim kriminalnim
radnjama u gradskoj upravi i gradskim tvrtkama gra-
donačelnik pobija nalazima državne revizije. 

Pinjuh: Pismo nije službeni dopis GO SDP-a
- Državna je revizija obavila uvid u svu dokumen-

taciju i vidjet ćete na idućoj sjedni-
ci Gradskoga vijeća da nikada u
posljednjih šest godina nalaz drža-
vne revizije nije bio tako pozitivan
i toliko dobar. Stoga odlučno
demantiram ovo otvoreno pismo
kao i moje političko koketiranje s
HDSSB-om ili Bandićem. Ja sam
SDP-ovac i to ću uvijek ostati -
zaključio je Sabo.

Napomenuo je da će uz pomoć
odvjetnika pokušati doznati tko je
autor pisma koje dovodi u pitanje i
njegovo sudjelovanje u ratu i bora-

vak u logoru.
Predsjednik Gradskog odbora SDP-a Željko

Pinjuh dodao je kako stranka u Vukovaru ima sve više
članova i glasova birača koji su prepoznali njihov kao
i rad gradonačelnika Saboa, da u Gradskome odboru
sve odluke donose zajednički te da im se nitko od čla-
nova nije obratio s takvim problemima. 

– Pismo nije službeni dopis GO SDP-a Vukovar.
Nikada nismo raspravljali o ovdje iznesenim proble-
mima, niti su nam se članovi obraćali u tome smislu -
ističe Pinjuh i zaključuje kako je riječ o neugodnoj i
prljavoj kampanji koja gradski SDP neće spriječiti u
daljnjem radu.  

KONFERENCIJA zA NOVINARE:KONFERENCIJA zA NOVINARE:
SABO I PINJUH POBIJAJU NAVODE OTVORENOGA PISMASABO I PINJUH POBIJAJU NAVODE OTVORENOGA PISMA

Ne koketiram s HDSSB-om ni Bandićem
l Mene su izabrali građani i to
mnogima smeta. Svi, koji dođu u
Vukovar, vide veliki napredak u
obnovi grada, a mnogima smeta
uspješnost izvršne vlasti - ističe Sabo

Piše i  snima Valeri ja Lozančić
v aleri ja. lozancic@ hrv. hr

Konferenciji su uz Saboa i Pinjuha nazočili i dopredsjednici
gradskog SDP-a Dragica Holoker Radumilo i Goran Bošnjak

IzASLANSTVO zAKARPATSKEIzASLANSTVO zAKARPATSKE
OBLASTI POSJETILO VUKOVARSKO-OBLASTI POSJETILO VUKOVARSKO-

SRIJEMSKU žUPANIJUSRIJEMSKU žUPANIJU

Uvozit ćemo
čelik, izvoziti
lijekove

Izaslanstvo Zakarpatske oblasti iz Ukrajine bora-
vilo je u posjetu Vukovarsko-srijemskoj županiji s
ciljem ostvarivanja suradnje na gospodarskom ali i
ostalim društvenim segmentima.  Tijekom posjeta
Zakar-paćani su obišli tvrtke Borovo, Luku Vukovar,
VUPIK   i tvornicu kombajna Same Deutz Fahr u
Županji te Grad Ilok. Vukovarsko-srijemski župan
Božo Galić istaknuo je kako bi posjet trebao rezultira-
ti definiranjem dva projekta između Zakarpaćana i
Vukovarsko-srijemske županije i to jednim u županiji,
a drugim u Zakarpatju. Dunavskom strategijom, koju
je prihvatilo četrnaest podunavskih zemalja, među
njima Hrvatska i Ukrajina, moći će se realizirati niz
infrastrukturnih i gospodarskih projekata. Bilateralna
suradnja protekle dvije godine stagnira zbog gospo-
darske krize, kazao je ukrajinski veleposlanik u RH
Oleksandar Levchenko, a po njegovom mišljenju naj-
značajniji  uvozno-izvozni proizvodi dviju država bili
čelik i metal iz Ukrajine te lijekovi iz Hrvatske.
Napomenuo  je kako je u tijeku realizacija suradnje
Ukrajine s deset hrvatskih županija kroz projekte koji
će biti od zajedničkog interesa dviju zemalja.  M.  Đ.
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Otkako je nedavno imenovan ravnateljem Srednje
tehničke škole Nikole Tesle, Đorđu Lukiću su uz fotelju
i petogodišnji mandat na leđa pali i gorući problemi
obnove škole. Kaže da je shvatio kako se bori protiv
vjetrenjača jer mu pomoć nisu pružile institucije i resor-
no ministarstvo pa se obratio Vukovarskim novinama. 

Nismo ni upola popunili kapacitete
S ulaznih vrata Lukićeva privremenoga ureda, u pro-

storu neobnovljenoga Radničkoga doma u Borovu naselju,
koji će po svemu sudeći i iduće školske godine biti drugi
dom djelatnicima i učenicima ove škole, dočekalo nas je
zabrinuto lice ravnatelja koji je još analizirao upisne rezul-
tate u prve razrede i njegova konstatacija da je jedan od
razloga za manjim zanimanjem djece za tehničku školu
upravo stoga jer se nastava odvija u nehumanim uvjetima
i u neadekvatnom prostoru. 

– Iako smo ispratili najmalobrojniju ratnu generaci-
ju učenika, ove godine nismo ni upola popunili upisne
kapacitete, unatoč tome što smo škola s velikim spek-
trom trogodišnjih i četverogodišnjih zanimanja te jedi-
na škola u županiji koja ima sve popularniji smjer eko-
loškoga tehničara - kaže Lukić. Iako je nastava kvalite-
tna, profesori stručni, glavni problem predstavlja neka-
dašnji Radnički dom u kojem se privremeno odvija
nastava budući da je matična zgrada u fazi obnove. 

Iako je i u Radničkom domu počela obnova, izne-
nada je prekinuta jer je odlučeno da će se u taj prostor
privremeno preseliti učenici tehničke škole. Budući da
se nastava negdje morala organizirati, škola se morala
prilagoditi trenutnim okolnostima koje su se izrodile u
devetomjesečni pakao za učenike i djelatnike. 

– Ove godine suočeni smo s činjenicom da je veli-
ki broj Vukovaraca odlučio upisati srednju tehničku
školu u Vinkovcima ili Osijeku, u gradovima gdje će im
se pružiti bolji uvjeti za pohađanje nastave - zapaža
Lukić.

zimi u kaputima, ljeti po parkovima
Uoči početka tekuće školske godine, nastava se pre-

selila u Radnički dom, a trošne i raspadajuće prostorije
škole zamijenile su jednako raspadajuće prostorije s
razbijenim prozorima, počupanim parketima, bez grija-
nja, pune vlage i plijesni te krovom koji prokišnjava. 

– Iako imamo veliki broj učenika, koristimo samo
prvi i drugi kat Radničkoga doma jer krov prokišnjava
na pojedinim mjestima tako da je treći kat neupotreb-
ljiv, a za vrijeme kiša i mjestimično poplavljen - obja-
šnjava Lukić te dodaje kako su prostorije, u kojima se
organizira nastava, premalene u odnosu na standardne
učionice. Hodajući Radničkim domom Lukić nam je
pokazao teške uvjete u kojima škola radi već godinu
dana. Sanitarni čvorovi su premali i pokidani, učionice
ne mogu primiti veliki broj učenika, a škola nema ade-
kvatne kabinete, praktikume i radionice. Upravne pro-
storije škole nemaju prozore pa su vrlo zagušljive.
Centralno grijanje ne radi pa se improvizirane učionice
zimi griju kaloriferima koji su uglavnom neispravni
tako da se u zimskim mjesecima nastava odvija u pro-
storijama u kojima je temperatura tek koji stupanj viša

u odnosu na vanjsku temperaturu pa učenici i profesori
sjede u kaputima. U ljetnim mjesecima u školi je doslo-
vno vrelo kao u paklu što zbog učenika koji moraju
ispravljati ocjene ili podizati prosjek jer se bliži kraj
školske godine, što zbog temperature koja je viša od
vanjske jer u Radničkom domu ne postoje klima uređa-
ji, a učionice nije moguće rashladiti čak ni s otvaranjem
prozora jer su prozori zakovani. Lukić nam je objasnio
kako su učenici, predvođeni profesorima, tada nastavu
organizirali u obližnjem parku gdje im je hladovinu pru-
žalo drveće i novootvorena fontana.  

– Sve je to rezultiralo velikim brojem razbolijeva-
nja učenika i profesora koji su u sred školske godine
mahom otišli na bolovanje iz opravdanih razloga - tvrdi
Lukić. U jednom trenutku postalo je toliko neizdrživo
da su učenici htjeli prekinuti nastavu te štrajkom potak-
nuti neke promjene na bolje, priča ravnatelj koji je uče-
nike ipak uspio odgovoriti od radikalnih mjera kako bi
na vrijeme odradili predviđeni školski program u nadi
da će agonija trajati samo godinu dana jer od jeseni uče-
nicima vrata otvara novoobnovljena i novoopremljena
škola. Ravnateljevu optimističnu sliku narušili su roko-
vi gradnje koji nisu poštovani pa radovi na obnovi škole
po ravnateljevoj procjeni kasne najmanje tri mjeseca. 

Radovi kasne tri mjeseca
– Do prije mjesec dva nisam imao pristup gradilištu,

točnije školi čiji sam ravnatelj. U gotovo devet mjeseci,
koliko traje obnova, nitko mi nije davao informacije o tije-
ku obnove, a i kada bi poneka informacija stigla do mene,
uglavnom bi bila pozitivna, da radovi napreduju i da obno-
va ide po unaprijed utvrđenom planu - priča Lukić kome je
rečeno da na obnovi radi pedesetak radnika, no Lukić tvrdi
kako nije primijetio više od dvadesetak ljudi, no primijetio
je da su se za vrijeme obnove promijenila tri inženjera i tri
voditelja gradilišta, a s dolaskom sadašnjih intenzivirali su
se i radovi. 

– Uvidom u tijek obnove ogorčen sam. Radovi kasne
pa radnici žure i fušare. U siječnju, veljači i ožujku radovi
su gotovo stali jer je na obnovi radilo samo pet ljudi. U dva
navrata dolazili su direktori tvrtke koja obavlja obnovu, i
predstavnici ministarstva koji su trebali intenzivirati obno-
vu, no to se nije dogodilo. Sredstva za obnovu u iznosu od
7,6 milijuna kuna osigurana su – nastavlja Lukić i pokazu-
je propuste u obnovi. 

Postavljena je fasada, a nisu postavljeni gromobra-
ni, radi se na interijeru, a nije popravljen stari krov pa
zgrada i dalje prokišnjava, zidovi su vlažni, a postavlja-
ju električne instalacije, fasada je jednim dijelom obo-
jana, ali u neodgovarajuću nijansu budući da su u kon-
zervatorskom uredu nijansu boje ocijenili neodgovara-
jućom pa školi predstoji novo bojanje. 

- Ovim tempom i dinamikom rada škola će biti
otvorena najranije na jesen iduće godine – zabrinut je
Lukić te priča kako je tražio pomoć i neke odgovore od

Ministarstva znanosti obrazovanja i športa, a pisao je i
ministru Radovanu Fuchsu, potpredsjedniku Vlade
Slobodanu Uzelcu, državnom tajniku Želimiru Janjiću,
županu Boži Galiću, gradonačelniku Željku Sabou, no
odgovora nema. 

Ministarstvo šuti
Odgovore od resornog ministarstva pokušali smo

dobiti, kao i od potpredsjednika Vlade RH za regiona-
lni razvoj, obnovu i povratak Slobodana Uzelca koji je
svojedobno, kada je počela obnova, izrazio nadu da će
se škola obnoviti u što kraćem roku te važnim istaknuo
nabavu opreme koja mora biti u funkciji kvalitetnog
obrazovanja za potrebe gospodarstva i razvoja uopće. 

Uzelac nije želio ništa komentirati i uputio nas je
nadležnom ministarstvu i ministru Fuchsu od kojih
također nismo dobili odgovore do zaključenja ovoga
broja novina.

Izvođač radova: Škola će primiti
učenike na jesen

Unatoč brizi ravnatelja Đorđa Lukića, izvođač
radova tvrdi da će radovi završiti do jeseni i da će
novoobnovljena škola učenicima otvoriti vrata u rujnu
ove godine. 

- Izvođač radova je tvrtka Kera–Kamex d.o.o. iz
Piškorevaca. Posljednjih mjesec dana radovi su intenzi-
virali, a školu  trenutno obnavlja pedesetak radnika -
rekao je Željko Raketić, voditelj gradilišta, te nas upoz-
nao kako se obavljaju radovi na vanjskom dijelu fasade,
postavlja se obloga, toplinska izolacija. Unutar objekta
intenzivno se rade instalaterski radovi, postavljanje
vodovoda i kanalizacije, grijanja, elektro-instalacije su
postavljene u 90 posto škole, postavljeno je oko 1.000
četvornih metara glazure, a na tome se radi i dalje, gleta
se što je daljnja pretpostavka za bojanje zidova i postav-
ljanje keramičkih pločica. 

– S obzirom da smo krenuli s dinamičnijim tem-
pom, plan nam je da do kraja ljeta završimo školu do
nekih 90 posto tako da nam za kraj ostanu samo manji
građevinski zahvati u vidu bojanja učionica i vanjske
fasade - objasnio je Raketić ističući kako će se truditi
ispuniti zadane rokove te završiti obnovu škole do
početka nove školske.

Na natjecanjima osvojili
respektabilna mjesta

Iako uče u nehumanim uvjetima, o kvaliteti naobrazbe učenika svjedoče brojne nagrade sa župa-
nijskih i državnih natjecanja. 

- Učenici su sudjelovali na državnim natjecanjima iz Lidrana, informatike, matematike, na broj-
nim sportskim natjecanjima. Izborili smo se u prvih šest najboljih nogometnih ekipa u konkurenci-
ji od 450 srednjih škola na razini države - kaže Lukić .  Ova je škola jedina srednja škola u Vukovaru
koja ima školske novine Teslić koje su prošle godine bile najbolje školske novine naše županije. 

- Učenica Bojana Nemet osvojila je prvo mjesto na Lidranu. Drugo mjesto na županijskom natjecanju
iz informatike pripalo je našem učeniku Slobodanu Đakiću. Zapažene rezultate ostvarili smo i na sportskim
natjecanjima te smo drugi u nogometu, košarci i stolnom tenisu. Odlične rezultati ostvarili smo na osno-
vama elektrotehnike u Valpovu gdje smo na razini regije osigurali treće mjesto. Ostvarili smo zapažen
rezultat i na državnom natjecanju iz engleskoga jezika gdje smo u jakoj konkurenciji osvojili dvanaesto
mjesto - pohvalio se Lukić dodajući kako su postali i prepoznatljivi po tome što su jedna od rijetkih škola
koja je međunacionalne sukobe i incidente uspjela svesti na minimum.                                                   R.  R.

JOŠ JEDNA ŠKOLSKA GODINA U NEHUMANIM UVJETIMA?JOŠ JEDNA ŠKOLSKA GODINA U NEHUMANIM UVJETIMA?

Nastava u parku i iduće školske godine? 
l Obnova škole kasni,
radovi loše izvedeni, žali
se ravnatelj Lukić 

Piše i  snima Robert  Rac
robert . rac@ hrv. hr

Obnova traje devet mjeseci, izvođač radova obećava da će škola biti obnovljena do jeseni

Ravnatelj Đorđe Lukić

l Sredstva za obnovu u iznosu od 7,6 milijuna kuna
osigurana su, a radovi kasne – tvrdi Lukić
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Svim građanima Grada Vukovara, a posebno svim
hrvatskim braniteljima Vukovara i članovima njihovih

obitelji, čestitamo Dan pobjede i domovinske zahvalnostiDan pobjede i domovinske zahvalnosti
koji slavimo i kao Dan hrvatskih branitelja.Dan hrvatskih branitelja.

Gradsko vijeće Grada Vukovara
Tomislav Džanak, predsjednik

Gradonačelnik Grada Vukovara
Željko Sabo, teolog

Ne zaboravimo nikad one koji su svojim
životima platili cijenu naše slobode i budimo

ponosni na naše povijesne dane!
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Žbukate li kuću dunavskim pijeskom kupljenim u
Vukovaru, možda i ne znate da je taj pijesak uvezen iz
Srbije. Domaćega pijeska izvađenoga s naše desne stra-
ne Dunava nema u prodaji jer je Zakon o vodama usvo-
jen 2009. zabranio ekonomsku eksploataciju pijeska
radi „ekološkoga očuvanja Dunava, Drave i Save“. 

Naknada srpskom koncesionaru
Prije donošenja zakona brod samohodni bager

Plitvice u vlasništvu Komunalca vadio je pijesak iz
Dunava od hotela Dunav do klaonice te kod Orlova
otoka na Vučedolu gdje je imao koncesiju, a od usvaja-
nja zakona do ožujka ove godine bio je bez posla, no
tada je uprava Komunalca sklopila ugovor s tvrtkom
Bager promet Bođani iz Bođana u Vojvodini, koja ima
koncesiju za vađenje pijeska sa srpske strane Dunava,
pa od tada naš brod Plitvice svakoga dana triput plovi iz
luke do Borova i u srpskoj polovici Dunava vadi pije-
sak za što plaća naknadu srpskom koncesionaru,
Hrvatskoj plaća doprinose i PDV dok carinu ne mora
plaćati shodno međudržavnom sporazumu o korištenju
Dunava. Komunalac plaća i doprinose Lučkoj upravi jer
je sidrište broda na kraju Luke Vukovar. 

Deveteročlana posada, čiji su svi članovi
Vukovarci, na posao dolazi ranom zorom jer već u 7 sati
brod plovi po prvu turu pijeska, a novinar Vukovarskih
novina s njima je zaplovio u 11.30 sati u drugoj turi i
već se u 14 sati vratio s puta dok je brod nakon istova-
ra pijeska otišao i treći put prema Borovu pa je radno
vrijeme ovih uglavnom mladih ljudi sada u sezoni 12
sati. Plaćeni su im i prekovremeni radni sati. Kako u
Vukovaru nema škole za brodare i mornare, dodatno su
se usavršavali u Sisku. 

Vozi 660 tona pijeska
Na obali nas je dočekao kapetan Plitvica i voditelj

Komunalčeve poslovne jedinice Eksploatacija i vađenje
pijeska iz Dunava Dalibor Tarle (31) koji je na toj duž-
nosti od nabave broda, odnosno rujna 2004. 

Priča da je brod dug 57 i širok 9 metara, da je izgra-
đen 1969. u Novom Sadu, a prije kupnje i dolaska u
Vukovar zvao se Heroj Pinki i također je služio vađenju
pijeska u Dunavu i Savi jer je i izgrađen s tom namje-
nom. Pokreće ga glavni motor snage 602 KW, odnosno
840 KS.

- Isti motor pokreće brod i crpku za vađenje pijeska
što kod novijih brodova nije slučaj, nego imaju dva
odvojena motora. Ovako se moramo usidriti, prebaciti
rad motora na crpku pa vaditi ili istovariti pijesak. Ne
možemo vaditi pijesak u pokretu. Brod je star, ali u
funkciji je – priča Tarle i dodaje kako u jednoj turi pre-
vezu 440 prostornih metara pijeska što je težina oko
660 tona. Brod je bez tereta težak oko 860 tona, s tere-
tom 1.520. 

Rukovatelj je tehničkoga broda Marko Brdar, upra-
vitelj stroja je Aleksander Saša Poj, vođa palube je
Marko Grbavac, mornari su Dalibor Gal, Goran Kefer i
Ivan Burger, a strojari Darko Jurić i Milan Štrbac.
Komunikacija među njima odvija se dogovorenim zna-
kovima jer zbog buke, zvuka rada motora ili klizanja
lanca koje drži sidro, često nije moguća komunikacija
riječima. Uz mornare je poveće zvono čiji je bat pove-
zan s radnicima uz crpku pa oni potezanjem užeta pote-
gnu bat koji udari u zvono i to je signal da mornari brod
trebaju povući za sidrenim lancem. 

znamo se i nasukati
Kapetan za upravljanje brodom ima pomoć dubino-

mjera koji grafički u bojama prikazuje udaljenost dna
broda od dna Dunava, a čak skenira i slojeve riječnoga
dna. Pokazuje da je Dunav dubok oko 7 metara, no kada
smo prošli Dom tehnike dubina je bila veća od 10 meta-
ra. Kapetan kaže da je oko 12 metara, no dubinomjer ne
pokazuje dubine veće od 10 metara. Dno je uglavnom
ravno, ali ima i manjih sprudova ili nakupina kamenja. 

Na naše pitanje bi li sonar pokazao potopljeni
čamac, kapetan odgovara potvrdno, ali uz objašnjenje
da ne bismo prema slici znali da je čamac jer bi izgle-
dao isto kao hrpa kamenja. Dodaje i kako je dno rijeke
od Borova do središta grada u postupnom padu, no
porom se do klaonice uzdiže, a onda naglo obrušava.
Plitvice bez tereta uzvodno putuju brzinom 10 kilome-
tara na sat, nizvodno 15, a s teretom nešto sporije. 

Pitali smo ga i vlada li u prometu rijekom pravilo
desne strane kao na cesti. 

- Ne, nema pravila ni desne ni lijeve strane, nego se
radio vezom čujem s kapetanom broda koji dolazi usu-
sret i dogovorimo kako ćemo se mimoići što ovisi o

veličini broda i dubini gaza. Brod s plićim gazom ide
prema plićoj strani Dunava – objašnjava Tarle i nastav-
lja pričati kako je Erdutskim sporazumom privremeno
dogovorena državna granica sredinom plovnoga puta
Dunavom, a ne sredinom Dunava, pa je ta granica
negdje bliža hrvatskoj, drugdje srpskoj obali. Plovak na
vodi označava plovni put. Na obali su brojčane oznake
izražene u kilometrima od ušća Dunava pa tako doznaj-
emo se zaustavljamo na 1.339 kilometru + 950 metara
od ušća. Označavanje kilometara nije u pravilu od ušća
jer na rijeci Rajni kilometri se računaju od izvora u
Bodenskom jezeru, ali kako Dunav nema točno utvrđe-
no izvorište, računa se od ušća. Kapetana smo pitali i
jesu li se Plitvice kada nasukale. 

- Nasukavanja na pijesak bude jer radimo u plićaci-
ma, no sami izlazimo i nikada nam nije bila potrebna
pomoć drugoga broda niti smo bili oštećeni – odgovara
Tarle, isključuje pogonski motor, brod nastavlja inerci-
jom još neko vrijeme ploviti uzvodno, no potom ga
voda nosi nizvodno. Udarcem šake po limu daje znak
mornarima da puste željezno sidro teško 760 kilograma. 

- Odmotava se lanac koji je dugačak oko 100 meta-
ra. Možemo pustiti da se odmota 75 metara. Lanac je u
toj dužini podijeljen u tri dijela koja su spojena poseb-
nim karikama. Može se dogoditi da karika pukne pa
sidro ostane u vodi. Zato brod mora imati dva sidra –
objašnjava mornar Ivan Burger kako brod sidro vuče po
dnu dok se ono ne zarije u pijesak.  

Voda na palubi
Kada se brod primirio, kapetan prebacuje motor na

pogon crpke, a upravitelj stroja Aleksandar Saša Poj
tada do dna spušta metalnu cijev crpke na vrhu zaštiće-
nu metalnim rešetkama, uključi crpku pa voda, pijesak
i mulj poteknu u spremište broda. Voda se cijedi kroz
otvore sa strane broda, a u jednom nam je trenutku
izgledalo kao se brod potapa jer je dio palube bio pod
vodom, no mornari kažu da je to uobičajeno jer je brod
stalno nagnut na stranu s koje je crpka, zovu ju refuler-
na pumpa, pa na tim mjestima voda dođe do ograde. S

pijeskom se usisaju ljušture školjki i puževa, razno
smeće i granje, a mornari tvrde da ribe pobjegnu zbog
zvuka motora i vibracija broda pa ne budu usisane.
Kada usisaju sav pijesak na jednom mjestu, čuje se
zapovijed mornarima „Viraj!“ i oni potom uključe
namatanje lanca sidra pa se brod bez uključivanja moto-
ra pomakne nekoliko metara po lancu naprijed. I tako
nekoliko puta dok spremnici ne budu puni pijeska. 

- Posljednjih 15 metara lanca ne smijemo virati jer
bi se sidro dignulo s dna – pojašnjava Burger.

Rukovatelja tehničkoga broda Marka Brdara pita-
mo je li lakše vaditi pijesak pri nižem vodostaju Dunava
jer je tada brod bliži dnu, no odgovara da je upravo
suprotno, da je lakše vaditi pri visokom vodostaju jer
brod tada može prići bliže obali gdje ima više pijeska.  

Plovidba do Borova trajala je pola sata koliko i
povratak, a pola sata bilo je potrebno i za vađenje pije-
ska. Crpka puni spremišta cijelom dužinom ravnomjer-
no da brod bude u ravnoteži. Razina vode u spremniku
pijeska jednaka je razini Dunava, samo se višak ocijedi.  

Pijesak izvozimo drugim županijama
Na povratku promatramo panoramu Vukovara, kor-

morane i čaplje koji nadlijeću brod. Dubinomjer sada
pokazuje 2 do 3 metra manju dubinu negoli dok smo
plovili uzvodno, sada pokazuje i dno na mjestu gdje ga
nije mogao izmjeriti ranije. Kapetan objašnjava da je to
stoga što puni brod ima gaz dublji za 2 do 3 metra, a
dubinomjer mjeri udaljenost od dna broda do dna rije-
ke. Pristajemo uz usidrenu teglenicu bacanjem sidra i
manevriranjem isključivanjem motora i uključivanjem
pogona unatrag. 

Mornari nakon vezivanja broda spajaju brodski cje-
vovod na cjevovod koji prolazi ispod pruge i ceste na
Priljevu te vodi do odlagališta pijeska, a svakoga dana
njime prođe 1.320 prostorna metra pijeska i vode. Tim
se pijeskom sada gradi veliki cjevovod za kolektor u
Vukovaru, vinkovačka obilaznica, a dolaze po njega i
tvrtke iz Osijeka, Slavonskoga Broda i Županje.

- Dolaze ljudi iz naše i dviju susjednih županija jer

domaćega pijeska nema pa ga moramo uvoziti, a graditi
treba. U Iloku kupuju pijesak u Bačkoj Palanci. Mislim da
je zakonodavac trebao predvidjeti posljedice primjene
zakona i naći alternativno rješenje – drži Tarle.      

Ljeti i 55 Celzija
Uvjeti rada na ovom brodu teški su, posebice za vri-

jeme vrućih ljetnih dana kada se temperatura zraka u
unutrašnjosti broda penje do 50, a u strojarnici i do 55
Celzijevih stupnjeva jer je brod metalni pa ga sunce
lako ugrije dok toplinu u strojarnici proizvode motori
koji ispuštaju i vreli zrak unatoč tome što motore hladi
strujanje vode. 

Zimi je u brodu jako hladno, a dojam hladnoće
dodatno pojačava puhanje vjetra koji prođe kroz sve
pukotine. Postoji i sustav centralnoga grijanja, a brod
generatorom proizvodi i vlastitu električnu energiju, no
ona je istosmjerna pa su za televizor i hladnjak potrebni
pretvarači.  

- Smjenjujemo se nas trojica strojara jer nije mogu-
će izdržati dulje od pola sata u strojarnici, a tamo stalno
netko mora biti jer nema automatike, nema središnjega
upravljanja. Unutra je i velika buka od rada strojeva,
daleko veća od dopuštene, pa moramo imati antifone,
slušalice, na ušima da se zaštitimo. Buku čujem i kroz
njih, ali na podnošljivoj razini. Zato se sporazumijeva-
mo znakovima. Potrebna je apsolutna koncentracija jer
sve ovisi o ljudskom oku i ruci – priča Aleksandar Saša
Poj na palubi pored tuša gdje se može osvježiti duna-
vskom vodom.   

Istovar pijeska kroz cijevi za transport traje oko dva
sata jer je potreban veći tlak budući da voda i pijesak
idu desetak metara uvis iznad spremišta i transportna je
cijev dugačka. Pri istovaru crpke ubacuju vodu u pije-
sak kako bi on bio u tekućem stanju i lakši za transport. 

Kraj istovara nismo dočekali na brodu, samo smo
još od kapetana čuli kako Komunalac plaća punu cijenu
dizelskoga goriva, a brod ga troši 100 litara na sat, te da
nemaju povlasticu jeftinijega plavoga dizela kao što
imaju ribari. 

REPORTER VUKOVARSKIH NOVINA S MORNARIMA I čLANOVIMA POSADE BRODA PLITVICEREPORTER VUKOVARSKIH NOVINA S MORNARIMA I čLANOVIMA POSADE BRODA PLITVICE

Dunavski pijesak uvozimo iz Srbije
l Tim se pijeskom sada gradi veliki
cjevovod za kolektor u Vukovaru,
vinkovačka obilaznica, a dolaze po
njega i tvrtke iz Osijeka,
Slavonskoga Broda i županje

Piše i  snima Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr

Svakoga dana kroz brodski cjevovod prođe 1.320 prostorna metra pijeska i vode

Uz kapetana Plitvica Dalibora Tarlea (u sredini) na brodu nalaze se još rukovatelj tehničkoga broda Marko Brdar, upravitelj stroja Aleksander Saša
Poj, vođa palube Marko Grbavac, mornari Dalibor Gal, Goran Kefer i Ivan Burger i strojari Darko Jurić i Milan Štrbac
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SDP NASTAVLJA ORGANIzIRATI LJETOVANJESDP NASTAVLJA ORGANIzIRATI LJETOVANJE

Djeca u Veli Lošinj,
odrasli u Bizovačke toplice

Gradska organizacija
SDP-a i ove godine za učeni-
ke organizira tradicionalno
besplatno sedmodnevno lje-
tovanje u Velom Lošinju.
Ljetuje po pedesetero djece u
dvije skupine.  Uz stotinu
djece, čije ljetovanje fina-
ncira gradski SDP, još će
toliko mladih ljetovati u

Velom Lošinju u organizaciji Grada, a riječ je prvenstveno o djeci
iz socijalno ugroženih obitelji,  nagrađenim učenicima ili djeci
sa zdravstvenim tegobama, pojašnjava zamjenik gradonačelnika
i predsjednik Gradske organizacije SDP-a Željko Pinjuh. Uz lje-
tovanja na moru gradski SDP i ove godine građanima organizira
besplatan odlazak u Bizovačke toplice.  Svake subote, ovisno o
broju zainteresiranih, nekoliko  autobusa prevozi građane na cje-
lodnevno kupanje u Bizovačke toplice.                                   V.  L.

JAVNA RASPRAVA O UREđAJU zAJAVNA RASPRAVA O UREđAJU zA
PROčIŠĆAVANJE OTPADNIH VODAPROčIŠĆAVANJE OTPADNIH VODA

Građanima na uvid
Javna rasprava o Studiji utjecaja na okoliš uređaja za proči-

šćavanje otpadnih voda sustava Vukovar održala se 25. srpnja u
Gradskoj vijećnici,  a građani ju mogu vidjeti,  kao i njen sažetak,
u prostorijama gradske uprave svakoga radnoga dana od 9 do 14
sati do 20. kolovoza. 

Primjedbe, mišljenja i prijedloge na studiju mogu upisati u
knjigu primjedbi ili dostaviti Upravnom odjelu za prostorno ure-
đenje, gradnju i zaštitu okoliša Vukovarsko srijemske županije,
Županijska ulica 9. Sažetak studije nalazi se i na internetskoj
adresi resornoga ministarstva www. puo.mzopu.hr.       M.  Paun

Gradonačelnik Željko Sabo i Tea Martinčić,
članica uprave Hypo Alpe-Adria banke d. d.,
svečano su otvorili novouređeno dječje igralište
u parku u Borovu naselju, opremljeno suvreme-
nim fitnes spravama za vježbanje na otvorenom.  

Donator i Hypo Alpe Adria banka
Investicija je vrijedna oko 200.000 kuna s

tim da je 65.000 kuna Hypo Alpe Adria banka
donirala za fitnes sprave. Prema riječima grado-
načelnika Saboa ovo je tek početak radova na
ovoj lokaciji budući da se uz igralište rade i bici-
klističke staze. 

- Uređenje grada ovoj je gradskoj upravi
zadatak broj jedan - istaknuo je Sabo dodavši da
svaki prostor nastoji se urediti na način da služi
građanima. 

- Nama u Hypo banci, koja često donira
sredstva za projekte u zajednici, ovaj prostor
predstavlja mjesto druženja i mjesto koje podiže
kvalitetu života u Vukovaru - istaknula je
Martinčić.  Sabo i Martinčić prvi su među
nazočnima iskušali postavljene fitnes sprave i na
taj način simbolično otvorili ovo igralište.

LJETO U VUKOVARULJETO U VUKOVARU

za Dan pobjede pjeva
zlatko Pejaković

U Vukovaru na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i Dan hrvat-
skih branitelja, 5.  kolovoza, na Trgu Republike Hrvatske u 21 sat, kon-
cert za sve Vukovarce i drage prijatelje održat će Zlatko Pejaković,
legenda hrvatske zabavne glazbe, doznajemo od pročelnice Upravnog
odjela za društvene djelatnosti, zdravstvo, socijalnu skrb, branitelje i
nacionalne manjine Grada Vukovara Dragice Holoker-Radumilo.

Koncerti u vrtnoj restauraciji
Grad Vukovar kroz program Ljeto u Vukovaru danas, s početkom u

21 sat, u vrtnoj restauraciji Radničkoga doma u Borovu naselju organi-
zira nastup narodnog orkestra sa solistima KUD-a „Sloga“ i SKD
„Prosvjeta“. U isto vrijeme, na istom mjestu, sutra vas očekuje nastup
Tamburaškog sastava KUD-a „Kolo“ Vukovar.                              R. R.

VUKOVARSKE VEčERI U TROGIRUVUKOVARSKE VEčERI U TROGIRU

Fiš i čobanac za
Trogirane i turiste 

Proteklog su vikenda u Trogiru, gradu prijatelju Vukovara, održane
prve vukovarske večeri. Izaslanstvo Vukovara predvodili su predsjednik
Gradskoga vijeća Tomislav Džanak i gradonačelnik Željko Sabo sa
suradnicima, a u Trogiru su bili i predstavnici Turističke zajednice, ŠRU
„Dunav“ i HKGD „Dunav“. Tijekom dvije večeri članovi ŠRU „Dunav“
pripremali su za Trogirane i turiste slavonske specijalitete – fiš i čoba-
nac, a za zabavni program pred mnogobrojnom publikom pobrinuli su
se  članovi HKGD „Dunav“. Sav prihod od prodaje hrane i pića doniran
je udruzi TOMS, inače organizatoru vukovarskih večeri u Trogiru, koja
se bavi potporom osobama s invaliditetom. U prodaji vina za humani-
tarne svrhe sudjelovali su i Damir Rilje, gradonačelnik Trogira, te naš
gradonačelnik Željko Sabo.                                      M.M., foto GV

NOVO IGRALIŠTE U BOROVU NASELJUNOVO IGRALIŠTE U BOROVU NASELJU

Za fitnes sprave i igralište 200.000 kuna
l Uređenje grada ovoj je
gradskoj upravi zadatak
broj jedan - ističe Sabo

Piše Marija Molnar
marija.molnar@hrv.hr
Snimak: Grad Vukovar

Gradonačelnik iskušao postavljene fitnes sprave
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Da je život u Vukovaru među najskupljima u
Hrvatskoj, pokazuju niz godina podatci sindikalne
košarice Nezavisnih hrvatskih sindikata prema kojima
je život u Hrvatskoj od Vukovara skuplji samo u Puli.
Prosječna cijena namirnica prema najsvježijoj sindikal-
noj košarici za četveročlanu obitelj, koja nema automo-
bil, ali ima stan, iznosila je 6.716,25 kuna dok u Puli
iznosi 7.183,04 te Vukovaru 7.057.91 kunu. Svi ostali
gradovi, Zagreb, Split, Dubrovnik, Rijeka, Varaždin,
Zadar, Osijek i Slavonski Brod, imaju košaricu manju
od 7.000 kuna, najmanju Osijek 6.310,69 što znači da
prosječnoj vukovarskoj obitelji trebaju 747,22 kune
mjesečno više negoli osječkoj. 

Jedemo najskuplju hranu
U Vukovaru je najskuplja hrana u Hrvatskoj pa ona

u sindikalnoj košarici iznosi 3.128,28 kuna što je za 200
kuna više negoli u Puli koja je na drugom mjestu ili za
750 kuna više negoli u Varaždinu. Po troškovima stano-
vanja na devetom smo mjestu od 10 gradova i oni izno-
se 1.639,38 kuna, najveći su troškovi stanovanja u Puli,
200 kuna veći, a najmanji u Slavonskom Brodu, 300
kuna manji. Vukovarci najmanje izdvajaju za kulturu,
svega 197 kuna mjesečno dok su ta izdvajanja u drugim
gradovima uglavnom dvostruko veća. Jedan od razloga
mogao bi biti u tome što u Vukovaru zapravo nema stal-
noga kina, a u košaricu su uključeni i obiteljski odlasci
u kino. Ne znači to da Vukovarci ne odlaze u kino, no
ono je u Osijeku pa nije u košarici, a stvarni izdatci za
kulturu odlaskom u Osijek Vukovarcima se penju dale-
ko iznad stanovnika ostalih gradova. 

Izdatci za higijenske potrepštine podjednaki su u
svim gradovima, no cijena gradskoga prijevoza u
Vukovaru je visoka, 820 kuna mjesečno. Skuplji grad-
ski prijevoz imaju samo Varaždinci gdje iznosi 1.020
kuna. Najjeftiniji je prijevoz u Dubrovniku, 560 kuna. 

I u potrošačkoj košarici za tročlanu obitelj držimo
drugo mjesto iza prve Pule. Takva obitelj u Vukovaru
mjesečno treba 5.293,43 kune, u Puli 5. 387,28. I ova je
košarica najjeftinija u Osijeku, 4.733,02 kune.
Analiziramo li navedene podatke, zaključit ćemo da
nam neslavno mjesto drugoga grada po skupoći življe-
nja donose visoke cijene hrane i prijevoza. 

za košaricu skoro dvije mirovine
Kako je prosječna plaća u Hrvatskoj 5.396 kuna,

ona pokriva svega 80,34 posto košarice, dakle plaća
nije dovoljna za plaćanje računa iz košarice.
Pokrivenost je košarice u Vukovaru 76,45 posto u odno-
su na prosječnu hrvatsku plaću, no kako je prosječna
vukovarska plaća za oko 2.000 kuna niža od državne,
Vukovarci sindikalnu košaricu ne mogu platiti ni dvje-
ma svojim prosječnim plaćama. 

Prosječna je cijena umirovljeničke košarice u
Hrvatskoj za dvoje umirovljenika 3.634,61 kunu, a
kako je prosječna mirovina 2.157,1 kunu, za košaricu
treba više od mirovine i pol. Prosječna dužnosnička
mirovina četiri je puta veća i iznosi 8.964,28 kuna. 

Nezavisni hrvatski sindikati navode i da je zaduže-
nost građana u prosjeku 28.347,95 kuna po stanovniku
što znači da je svaka četveročlana obitelj dužna
113.398,8 kuna. Država je pak strancima dužna 46,5
milijardi eura, odnosno svaki je građanin dužan i
10.459,29 eura. Prosječna je cijena stana površine 50

četvornih metara 591.450 kunu, a Vukovarci u tom
pogledu mogu biti zadovoljni jer je prosječna cijena
stana ili kuće ovdje dvostruko manja, no ne mogu biti
zadovoljni troškovima ljetovanja jer su i u tome u vrhu
budući da imaju najveće putne troškove do mora zbog
najveće udaljenosti.   

Rajčice skuplje nego u Dubrovniku
Dogradonačelnik Željko Pinjuh, koji ovih dana

zamjenjuje gradonačelnika Željka Saboa jer je na godiš-
njem odmoru, kaže da je upoznat s elementima koji
ulaze u obračun sindikalne košarice, no nije siguran da
su navedeni pokazatelji realni. 

- Pozvat ćemo predstavnike ovdašnjih supermarke-
ta i tražiti usporedne cijene proizvoda u istim takvim
trgovinama u drugim gradovima da vidimo jesu li cije-
ne njihovih proizvoda ovdje veće te što se može učiniti
da ne budu. Znam i da nam je voće i povrće na tržnici
preskupo. Bio sam nedavno u Rijeci i Dubrovniku i
uvjerio se da su tamo rajčice na tržnici jeftinije nego u
Vukovaru pa sam siguran da ima prostora za snižavanje
cijena i kod nas – kaže Pinjuh. 

On dodaje kako gradska uprava nastoji cijene vode,
grijanja i odvoza kućnoga otpada uskladiti s cijenama u
drugim gradovima kako bi one bile u nekom hrvatskom
prosjeku, a vodi i računa da gradske tvrtke posluju bez
gubitaka. 

- Cijene vode, grijanja i odvoza otpada u Vukovaru
nisu najveće u državi, ali ni najmanje. Uvođenje fiksne
naknade za vodu podržao sam jer imamo puno fiktivnih
potrošača koji ne žive ovdje i ne troše vodu pa do sada
nisu ništa plaćali, a postojeću infrastrukturu treba odr-
žavati što je padalo na teret samo građana pa neka sada
sudjeluju i oni koji ne žive ovdje. Nove cijene grijanja
stanova možemo očekivati s početkom nove sezone gri-

janja, a tako nekako i novi način obra-
čuna odvoza kućnoga otpada koji je
pravedniji jer uvodimo naplatu po
količini otpada, a ne više po broju čla-
nova kućanstva ili površini stana –
tvrdi Pinjuh te napominje da je posku-
pljenje grijanja moglo biti i veće jer je
plin kao osnovni energent poskupio
70 posto, no grijanje to neće pratiti i
poskupjet će 38 posto.

Nismo grad slučaj
- Svjestan sam teške socijalne

situacije brojnih građana jer mi svakodnevno dolaze na
vrata ureda budući da ne mogu plaćati ni sadašnje raču-
ne pa će novi sustav naplate uz veće cijene biti teško
provediv. Zato ćemo u novom gradskom proračunu
morati naći mogućnosti kako socijalnu brigu podignuti
na višu razinu jer puno je ljudi bez posla, puno je kori-
snika socijalne pomoći – završava Pinjuh, a njegove
stavove dijeli i predsjednik Gradskoga vijeća Tomislav
Džanak koji dodaje kako je do vijeća stigao prijedlog
poskupljenja grijanja i naći će se na dnevnom redu na
prvoj sjednici nakon ljetne stanke, krajem kolovoza ili
početkom rujna, dok prijedlog novoga načina naplate
odvoza kućnoga otpada još nije dobio.       

- Želja mi je da što prije zaživi model da cijena vode
bude ista u cijeloj Hrvatskoj. Uvođenje fiksne naknade bila
je zakonska obveza, ali očekujem da netko iz Vodovoda
građanima objasni novi način naplate vode s fiksnom
naknadom jer nekim su građanima, koji troše malo vode,
računi veći i za 80 posto, a ne 25 posto  kako smo očeki-
vali i najavljivali – kaže Džanak, a za sindikalnu košaricu
drži kako su podatci napuhani te da netko na taj način pravi
od Vukovara grad slučaj što ne stoji. 

- Mislim da su troškovi sindikalne košarice slični tro-
škovima u drugim gradovima jer sam se i osobno uvjerio
da su cijene u supermarketu u Vukovaru i Vinkovcima bile
jednake. Držim da u Vukovaru nisu problem veće cijene,
nego niže plaće i veća nezaposlenost pa se stvara fama o
najskupljem gradu – drži Džanak.    

Pijemo li skupu vodu?
Vukovarci prostorni metar vode plaćaju Vodovodu

Grada Vukovara 11,37 kuna u što je uračunata 2,71
kuna za odvodnju, 0,8 kuna za korištenje voda, 0,9 kuna
za zaštitu voda i 0,5 kuna naknade za razvoj. Uračunat
je i PDV. Uz to prije dva mjeseca uvedeno je i plaćanje
fiksnoga dijela računa 22,14 kuna s PDV-om što znači
da će korisnik platiti 22,14 kuna bez obzira je li vodu
trošio ili nije. Tako 0 litara potrošne vode u Vukovaru
stoji 22,14 kuna. Fiksni je dio računa jednak kućanstvi-
ma i gospodarstvu, a prostorni metar vode gospodar-
stvenici plaćaju 4 kune skuplje od građana. Građani,
koji nemaju priključak na kanalizacijski sustav odvo-
dnje, fiksni dio računa plaćaju 15,99 kuna.     

Cijenu vode prema zakonu određuje isporučitelj, u
našem slučaju Vodovod Grada Vukovara, uz prethodnu
suglasnost gradskih vlasti. Fiksni dio računa propisan je
Zakonom o vodama koji je na snagu stupio 1. siječnja
2010., no zakon ne određuje cijenu, nego propisuje koji

elementi ulaze u obračun, a vodovodna tvrtka dužna je
način izračuna fiksne cijene dostaviti Vijeću za vodne
usluge koji o njima daje mišljenje. 

Prema podatcima vijeća, a najsvježiji su za 2006.
godinu, Vukovar je po cijeni vode tada bio na 124. mje-
stu u Hrvatskoj, a plaćao je vodu 6,01 kunu po prostor-
nom metru i cijena vode bila je najniža među 5 gradova
naše županije. Sada je cijena gotovo udvostručena. 

Najskuplja voda bila je te godine u Lovranu, 17,51
kunu i nije se mijenjala do danas, a od kontinentalnih
gradova najskuplja je voda bila u Kutini 15,28 kuna.
Sada je cijena prostornoga metra vode u Kutini 10,41
kunu, a fiksna je naknada 27 kuna.    

Koliko plaćaju drugi gradovi?
U susjednim Vinkovcima voda je poskupjela od tra-

vnja i sada tamo prostorni metar vode Vinkovačkom
vodovodu i kanalizaciji građani plaćaju 10,5 kuna u što
je uključena i odvodnja, odnosno 6,89 kuna ako nema-
ju priključak na kanalizaciju. Zanimljivo je da manju
cijenu vode plaćaju stanovnici okolnih sela koje snab-
dijeva isti taj vodovod. Tako seljaci prostorni metar
vode plaćaju 8,73 kuna ako imaju priključak na kanali-
zaciju, odnosno 5,93 kuna bez priključka. 

Fiksna naknada uvedena je i u Vinkovcima te izno-
si 13,47 kuna. Naravno, u sve je cijene PDV već uraču-
nat. Vinkovački gospodarstvenici plaćaju vodu dvostru-
ko skuplje od građana, čak 21 kunu po prostornom
metru. Socijalno ugroženi građani vodu plaćaju 2,53
kune po prostornom metru.

Kako vodu Otoku, najmlađem gradu, isporučuje
Vinkovački vodovod i kanalizacija, cijena je vode u
Otoku kao i u okolnim općinama. Dakle 8,73 kune za
prostorni metar ako imaju priključak na kanalizaciju ili
5,93 kune ako to nemaju. Fiksna je naknada 13,47 kuna. 

Protiv previsoke cijene vode u Županji bunio se
nedavno tamošnji HNS, a prostorni metar vode stoji, u
odnosu na Vukovar, skromnih 9,58 kuna za kućanstva
priključena na kanalizaciju dok ostala kućanstva plaća-
ju 7,37 kuna. I u Županji postoji fiksni dio računa za
vodu te iznosi 14,29 kuna.  Vodu isporučuje i naplaćuje
tvrtka Komunalac. U Vukovaru se protiv nedavnoga
poskupljenja vode nije bunila nijedna politička stranka.  

Najjeftiniju vodu u našoj županiji piju Iločani.
Građani tamošnjem poduzeću Komunalije prostorni
metar vode plaćaju 7,69 kuna uz priključak na kanali-
zaciju ili 6,1 kunu ako priključak nemaju. Fiksna
naknada iznosi svega 8 kuna. Voda je jeftina i gospo-

NAKON VRUĆEGA LJETA žIVOTNI TROŠKOVI LETE U NEBO NAKON VRUĆEGA LJETA žIVOTNI TROŠKOVI LETE U NEBO 

Nova poskupljenja stižu u jesen?
l U Vukovaru je najskuplja
hrana u Hrvatskoj pa ona u
sindikalnoj košarici iznosi
3.128,28 kuna što je za
200 kuna više negoli u Puli
koja je na drugom mjestu

Piše Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr

Vukovarci kažu da je voće i povrće na gradskoj tržnici preskupo

l Držim da u Vukovaru nisu problem veće cijene, nego niže plaće i veća
nezaposlenost pa se stvara fama o najskupljem gradu, a za sindikalnu

košaricu smatram kako su podatci napuhani te da netko na taj način pravi od
Vukovara grad slučaj što ne stoji  – drži predsjednik Gradskog vijeća Džanak

l Vukovarci prostorni metar vode plaćaju Vodovodu Grada Vukovara 11,37 kuna u što je uračunata 2,71 kuna
za odvodnju, 0,8 kuna za korištenje voda, 0,9 kuna za zaštitu voda i 0,5 kuna naknade za razvoj. Uz to prije

dva mjeseca uvedeno je i plaćanje fiksnoga dijela računa 22,14 kuna s PDV-om
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Milisav  Cv i janov ić Jov anka Bugadži ja

Mati ja Vuksanov ić Đorđe Babić

Branka Vlačinić Miroslav  Čorak

GLAS NARODAGLAS NARODA

Vukovarci o skupoj
potrošačkoj košarici i
visokim režijama
Mi l i s av  Cv i jano v i ć: Zapazio sam poskupljenje života
općenito. Hrana je poskupjela, cigarete, benzin, režije, a
plaće i  mirovine ostale su iste ili se smanjile. Mladi ljudi
nemaju posla, nema radnih mjesta, državu trese svjetska
gospodarska kriza i recesija. Život je postao težak.

Jo v anka Bug adži ja: Umirovljenica sam i jedva preživlja-
vam od mirovine do mirovine. Cijene su skočile nebu pod
oblake. Kada podmirim mjesečne troškove za režije, jedva mi
ostane za život. Potrošačka košarica u Vukovaru je druga naj-
skuplja u Hrvatskoj i to me zabrinjava. Kako u istoj državi
cijene mogu toliko varirati?

Mati ja Vuks ano v i ć: Političari,  zbog kojih se država nala-
zi u ovakvom stanju, sigurno ne osjete poskupljenje, ali zato
obični puk teret izmjene cijene osjeti na svojoj koži.
Vukovar je možda drugi najskuplji grad u Hrvatskoj zato što je
u gradu stala privreda, velika je nezaposlenost,  primanja su
mala pa to dolazi više do izražaja. Zapažam poskupljenje
namirnica, ali i struje, vode i grijanja.

Đo rđe Babi ć: Trudim se imati više izvora zarade. Supruga mi
uglavnom obavlja kupovinu namirnica i poskupljenje je
očito. Mene iskreno više zabrinjava poskupljenje komunali-
ja. Kreditno sam zadužen, kamata na kreditu raste, kao i tečaj-
na lista. Kada se otplati mjesečna rata kredita, jedva ostane za
uobičajene životne potrebe tako da su dodatni izvori zarade
neophodni.

Branka Vl ači ni ć: Nikada mi neće biti jasno kako je
Vukovar drugi najskuplji grad po potrošačkoj košarici.
Primjećujem da su namirnice sve skuplje, a čula sam da će i
režije ići gore. Za sada nekako spajamo kraj s krajem, ali ne
znam dokle. Nezaposlenost je sve veća, primanja sve manja,
a cijene sve više.

Mi ro s l av  Čo rak: Unatoč svjetskoj gospodarskoj krizi i
recesiji,  o kojoj nas mediji konstantno bombardiraju infor-
macijama, poskupljenje uobičajenih životnih potrepština,
benzina, i u prvom redu režija, smatram potpuno neprimjere-
nim i neusklađenim sa životnim standardom građana.
Poskupljenje je evidentno jer se nove cijene kreiraju doslov-
ce preko noći dok su s druge strane primanja građana, ako ih
još imaju, sve manja i rjeđa.                                        Robert Rac

darstvenicima koji prostorni metar vode plaćaju
8,83 kune. 

Cijena vode u Osijeku nije se mijenjala dvije
godine i Osječani prostorni metar vode plaćaju
11,8 kuna ako imaju priključak na kanalizaciju,
odnosno 9,11 kuna ako priključak nemaju.
Gospodarski subjekti plaćaju 4 kune više. Fiksna
naknada za potrošnu vode u Osijeku se ne napla-
ćuje tako da je u ukupnom računu voda i
Osječanima jeftinija negoli Vukovarcima. 

Ovih je dana u središtu medijske pažnje
mogućnost priključka susjednoga Čepina na
osječki vodovod, a tamošnji načelnik Dražen
Arnold kaže da bi mještanima njegove općine
cijena od 11,7 kuna za prostorni metar vode bila
previsoka te da pristaje na maksimalnu cijenu od
10,3 kune budući da Čepinci sada vodu plaćaju
3,82 kune, no ta voda nije za piće.     

zagreb za 15 lipa jeftiniji
I stanovnicima najvećega hrvatskoga grada

Zagreba voda je jeftinija negoli stanovnicima
najvećega hrvatskoga grada na Dunavu i to za 15
lipa jer prostorni metar vode plaćaju 11,22 kune
dok fiksnu naknadu uopće ne plaćaju, a iz ureda
zagrebačkoga gradonačelnika Milana Bandića
dobili smo dogovor da je Zagrebački holding,
odnosno njegova poslovna jedinica Vodoopskrba
i odvodnja, uputio zahtjev za fiksnu naplatu pau-
šala, no gradske su vlasti to odbile„ jer bi za veći-
nu građana to značilo povećanje cijene usluge“. 

Građani Splita prostorni metar vode plaćaju
od 6 do 12 kuna ovisno u kojem dijelu grada
žive. U Rijeci od 1. srpnja imaju nove cijene
vode, a uveden je i fiksni dio koji iznosi 13,1
kunu, a neće ga plaćati socijalno ugroženi građa-
ni koji će prostorni metar vode plaćati 8,94 kune
dok će ostali građani plaćati 10,8 kuna. 

Najveća je fiksna naknada za građane uvede-
na u Čakovcu i iznosi 34,56 kuna dok je cijena
vode 11,8 kuna. U Koprivnici građani vodu pla-
ćaju svega 5,81 kunu, poduzeća 10,75. Fiksna je
naknada 16,97 kuna. U lipu jednaku fisknu
naknadu Vukovaru ima Ivanić Grad. 

Gradonačelnik Šibenika, gdje je fiksna
naknada 24,6 kuna, nakon javno izraženoga
neslaganja građana s novom cijenom vode, naj-
avio je mogućnost preispitivanja odluke i sma-
njenja fiksne naknade. Cijena je prostornoga
metra vode tamo 11,06 kuna. 

Od direktorice Vodovoda Grada Vukovara
Milice Zabec pokušali smo dobiti komentar na
usporedne podatke o cijeni vode, no službeno
dogovor nismo dobili, a neslužbeno čuli kako je
naš Vodovod postupio po zakonu za što je dobio
i suglasnost Vijeća za vodne usluge kao i grad-
skih vlasti.  

Samcima smeće ode gore za 150 posto?
Odvoz komunalnoga otpada građana

Komunalac u Vukovaru naplaćuje prema broju
članova kućanstva po načelu 16 kuna za prvoga
člana te po 8 kuna za svakoga sljedećega člana.
Tako malobrojna kućanstva sada plaćaju najnižu
cijenu odvoza otpad u usporedbi s okolnim gra-
dovima, a višečlana kućanstva najvišu. 

Kako se sustav naplate prema broju stano-
vnika pokazao neučinkovit jer nema pravoga
načina utvrđivanja točnoga broja članova kućan-
stva, uprava Komunalca predložila je gradskim
vlastima naplatu odvoza otpada prema količini
što bi se plaćalo prema kućanstvu temeljem pro-
računa da ono proizvede tjedno otpada za jednu
kantu zapremine 120 litara čiji bi odvoz kućan-
stva stajao 40 kuna mjesečno. Slične modele
imaju i drugi gradovi. 

- Budu li imali više otpada, kućanstva će
moći u Komunalcu kupiti vrećice s našim logoti-
pom pa ćemo odvoziti i otpad spremljen u takve
vrećice, ali ne i otpad u običnim vrećicama.
Cijena će vrećica biti od 5 do 10 kuna ovisno o
zapremini – kaže direktor Komunalca Marinko
Leko. Zakon propisuje da je svako kućanstvo
dužno plaćati zbrinjavanje otpada bez obzira
odvozi li ga ili ne ovlaštena tvrtka. 

Leko nam nije mogao reći od kada će se novi
način naplate primjenjivati jer on ovisi o odluci
gradskih vlasti, a prijedlog im je poslan u lipnju. 

Bude li prihvaćen, odvoz će otpada većini
kućanstava poskupjeti, najviše samcima, čak 150
posto jer će umjesto 16 kuna plaćati 40. 

Višečlanim kućanstvima odvoz će pojeftini-
ti. Ima li obitelj 5 članova, sada odvoz otpada
plaća 48 kuna, a 6 članova 56 kuna. No, takvih je
obitelji u Vukovaru malo.  

Komunalac će morati organizirati i kupnju
novih kanti, a jedna kanta zapremine 120 litara
stoji oko 280 kuna. Neki građani već imaju odgo-
varajuće kante jer je svojedobno Komunalac
organizirao kupnju 1.400 takvih kanti dok će ih
ostali korisnici morati kupiti. Leko kaže da će
građanima omogućiti plaćanje kante na odgodu i
do šest mjeseci, a Komunalac će naći način kako
će dobavljaču platiti kante nakon što izračuna
koliko je uopće kanti potrebno kupiti i kontaktira
vodeće distributere te opreme.  

Računi za otpad u susjednim gradovima
U susjednim Vinkovcima tamošnja tvrtka za

zbrinjavanje komunalnoga otpada Nevkoš s
naplate po površini stana prešla je od početka
prošle godine na naplatu po volumenu i u
Nevkošu tvrde da je sadašnji način pravedniji jer
količina otpada u kućanstvu nije produkt površi-
ne stana, nego navika stanara. Tvrde i da su kori-
snici zadovoljniji, da ima manje pritužbi. 

Početna je investicija bila milijun kuna za
kupnju novih kanti, no investicija će se vreme-
nom isplatiti. Građani biraju veličinu kante za
odlaganje otpada i plaćaju prema zapremini
kante, a ako je ona 120 litara, mjesečno će ih sta-
jati 39,80 kuna, PDV uključen. Odluče li se za
veću kantu od 240 litara, plaćaju 59,7 kuna. 

Živi li u kućanstvu samo jedan član, može
dobiti posudu zapremine 80 litara i plaćat će ju
27,86 kuna. Proizvedu li više otpada, mogu u
Nevkošu kupiti vrećice zapremine 80 ili 120 lita-
ra, to ih stoji 7, odnosno 10 kuna.  Odvoz komu-
nalnoga otpada iz tvrtki skuplji je, kanta zapre-

mine 120 litara stoji 86,1 kunu mjesečno.       
Županjci odvoz komunalnoga otpada plaćaju

po volumenu, a odvozi ga tvrtka Komunalac. Za
kantu zapremine 120 litara plate 30,01 kunu mje-
sečno, za dvostruko veću 45,01 kunu. Samci pla-
ćaju 15,01 kunu za kantu zapremine 80 litara.
Dodatna vreća zapremine 80 litara stoji 5,01
kunu, zapremine 120 litara 7 kuna.  

U Iloku otpad zbrinjava tvrtka Komunalije, a
svako kućanstvo, bez obzira na veličinu, plaća
mjesečno 31 kunu za odvoz otpada iz kante
zapremine 120 litara. Imaju li više otpada, mogu
kupiti vreće u komunalijama zapremine 80 ili
120 litara i plaćaju ih 6, odnosno 9 kuna.  

U najmlađem hrvatskom gradu Otoku otpad
zbrinjava tvrtka Vranjevo, a naplaćuje po volume-
nu. Mjesečni odvoz kante zapremine 120 litara gra-
đane stoji 35 kuna, a dvostruko veće kante 240.
Dodatna vrećica zapremine sto litara stoji 7 kuna.
Socijalno ugrožene obitelji imaju popust od 30 ili
50 posto obzirom na visinu mjesečnih primanja, a
tvrtki Vranjevo razliku do pune cijene plate gradske
vlasti. Čuli smo i da tamo razmišljaju o uvođenju
posebne niže cijene za staračka samačka domaćin-
stva koja proizvode malo otpada. 

I u Osijeku odvoz kućnoga otpada naplaćuju
prema zapremini, no računaju ju na mjesečnoj
razini. Tako dovoz 500 litara otpada, što otprilike
odgovara odvozu mjesečno četiriju kanti zapre-
mine 120 litara, naplaćuju 30 kuna. Dvostruko
veću količinu otpada, 1.100 litara, naplaćuju 66
kuna, a imaju čak i cijenu od 904 kune za odvoz

15.000 litara otpada. Gospodarstvenici odvoz
otpada plaćaju dvostruko skuplje. 

Usporedimo li navedene cijene, ustanovit
ćemo da će, usvoji li se prijedlog Komunalca, s
40 kuna po kućanstvu najskuplje odvoz otpada
plaćati Vukovarci iako je odlagalište Petrovačka
najbliže našem Komunalcu pa će imati manje
troškove prijevoza od Vinkovčana. Odvoz otpada
skuplje plaćaju Zagrepčani gdje se on još uvijek
obračunava po površini stana za stan površine 50
m2 valja platiti 59,95 kuna mjesečno. I tamo je u
tijeku izrada novoga sustava naplate usluga sku-
pljanja i odvoza komunalnoga otpada.     

Od jeseni skuplje grijanje
U prošlim smo brojevima Vukovarskih

novina pisali kako nas od jeseni očekuje i posku-
pljenje grijanja za 38 posto u što nije uračunat
PDV. Zahtjev Tehnostana prošao je prvu instancu
i prije dva tjedna dobio suglasnost Hrvatske ene-
rgetske regulatorne agencije (HERA) koju smo
upitali za usporedne podatke o cijeni grijanja u
više hrvatskih gradova, no odgovor nismo još
dobili niti su ti podatci objavljeni na službenoj
internetskoj stranici agencije. 

Od mnogih smo građana čuli tvrdnje kako je
grijanje i sada u Vukovaru najskuplje u
Hrvatskoj, a nakon poskupljenja cijene će biti
astronomske. Tako je naš sugovornik naveo
podatak da u Zagrebu za garsonijeru površine 36
četvornih metara mjesečna rata grijanja stoji 92
kune, u Vukovaru za istu garsonijeru između 270
i 450 kuna. Grijanje stana površine 60 m2 u
Zagrebu stoji oko 500 kuna mjesečno uz fiksni
trošak od 80 kuna. Za zagrijavanje stana slične
površine u Slavonskom Brodu plaća se od 300 do
600 kuna ovisno o izolaciji u zgradi. 

Naš pokušaj usporedbe cijena grijanja u

Vukovaru i drugim gradovima nije dao rezultate
jer cijene ovise o niz faktora, prvenstveno vrsti
izolacije zgrade. Tako ni u stanovima iste površi-
ne u Vukovaru korisnici ne plaćaju iste račune.   

- Nismo najskuplji i nije u redu uspoređivati
nas s bilo kojim drugim gradom jer imamo vla-
stite specifičnosti u poslovanju i proizvodnji, dis-
tribuciji i opskrbi toplinskom energijom.
Različiti su tehnološki procesi i pogoni, prosje-
čne temperature, gubitci u prijenosu, vrste zgra-
da… Vukovar nije najskuplji grad što se tiče
opskrbe toplinskom energijom – kaže direktor
Tehnostana Ivan Kamerla uz napomenu kako je u
Zagrebu, Osijeku ili Velikoj Gorici grijanje jefti-
nije zato što se toplinska energija dobiva kao
nusproizvod pri proizvodnji električne energije u
termoelektranama. 

Skaču i cijene struje i plina
Poskupljenje grijanja najavljeno je i u

susjednim Vinkovcima gdje je tamošnji SDP
obznanio kako će se tome snažno protiviti „jer je
to još jedan napad na loš standard građana“. U
Županji, Iloku i Otoku nema gradskoga central-
noga grijanja. 

Cijenama koje se formiraju na razini Hrvatske,
nismo se bavili, no ove je jeseni najavljeno i posku-
pljenje struje te plina, a cijene dizelskih goriva
upravo ovih dana premašuju sve dosadašnje rekor-
de. Nakon vrućega ljeta mogli bismo se smrznuti od
novih vrućih cijena ove jeseni. 

l Svjestan sam teške socijalne situacije brojnih građana jer mi 
svakodnevno dolaze na vrata ureda budući da ne mogu plaćati ni
sadašnje račune. zato ćemo u novom gradskom proračunu morati
naći mogućnosti kako socijalnu brigu podignuti na višu razinu jer

puno je ljudi bez posla – ističe dogradonačelnik Pinjuh

l Uprava Komunalca predložila je gradskim vlastima naplatu odvoza otpada prema količini što bi se plaćalo
prema kućanstvu temeljem proračuna da ono proizvede tjedno otpada za jednu kantu zapremine 120 litara

čiji bi odvoz kućanstva stajao 40 kuna mjesečno.

l Od jeseni očekuje nas i poskupljenje grijanja za 38 posto u što nije uračunat PDV. zahtjev Tehnostana
prošao je prvu instancu i prije dva tjedna dobio suglasnost Hrvatske energetske regulatorne agencije (HERA)

Komunalac u Vukovaru odvoz smeća trenutno naplaćuje prema broju članova
kućanstva po načelu 16 kuna za prvoga člana te po 8 kuna za svakoga sljedećega člana
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Često se na gradskim ulicama mogu susreta-
ti mladi Vukovarci u širokim hlačama, majica-
ma i posebnog stila kretanja, a poznati su kao
reperi i dio su hip-hop kulture. Svoj prostor za
izražavanje dobili su osnivanjem Blackout
festivala na kojem već pet godina susrećemo
domaće skupine repera sa svojim izvedbama.
Jedni od njih su MTC Firma, skupina odnosno
“crew” srednjoškolaca,  najvećim dijelom s
Mitnice. Trenutno su najmlađa skupina repera u
Hrvatskoj koja ima radove iza sebe.

započeli u osnovnoj
U hip-hop kulturu ušli su već u 7. razredu osno-

vne škole. Tada je tek iz zabave započelo njih
petero, koliko ih i danas ozbiljno radi. Do sada
imaju već 50 snimljenih pjesama, jedan demo
album i nekoliko suradnji s inozemnim reperima.
Tekstove svatko piše sam, zajedno ih obrađuju, a
sve pjesme snimaju u kućnom studiju. 

- Sami smo si nabavili miksetu, mikrofon i
drugu bitniju opremu, a sve ostalo smo impro-
vizirali,  od kartonske kutije od jaja pa nadalje -
govori Leon Špiljar (17) Ledo, koji inspiraciju
za tekstove pronalazi u izlascima, događanjima
u kući, iz nečega zanimljivog što pročita, odno-
sno svega što doživljava u svakodnevnom
životu. U početku su kako kažu pisali neke
sprdnje jer ih je to zabavljalo, ali sad već pišu o
socijalnim temama, životu u Vukovaru, kako se
izboriti za sebe u društvu i slično. 

- Kako se glas o nama širi,  tako nas više
sputavaju. Doživjeli smo nepravdu na vlastitoj
koži i zbog toga smo počeli pisati o socijalnim
temama - pojašnjava Stefan Babić (17) poznati-
ji pod nazivom Karizmatiks, član Firme od
početka, a osim s njima često nastupa i sam. 

- Kod mene se dogodilo i to da je mama pisa-
la neke tekstove, ali samo u ekstremnim situa-
cijama - s osmijehom priča Karizmatiks kojem
je mama najveća potpora u svemu što radi.
Zarade od nastupa i pjesama nemaju, a prvi su
album podijelili sa širom javnosti putem inter-

neta i izvođenjem za određene prigode u gradu.
Prije nekoliko dana kupili su miksetu koja ima
je bila potrebna. 

- Kako ništa ozbiljno nisam radio, nabavio
sam miksetu tako da sad postajem DJ Firme, a u
tome imam malo iskustva - govori Mario. 

Predrasude prema reperima
- Društvo uglavnom ima predrasude prema

reperima, često ih se naziva huliganima, droge-
rašima, klošarima i slično. Taj stereotip u dru-
štvu postoji jer se većina repera „fura“ na gang-
stere, a pojedinac to ne može promijeniti - priča
Karizmatiks i pojašnjava kako je rep samo dio
hio-hop kulture koja bi trebala širiti ljubav i
poštivanje čega među reperima slabo ima, a u
Vukovaru je negativnije jer je dosta izražen
nacionalizam. Ipak, domaći vukovarski reperi
nemaju problema s predrasudama u društvu. 

- U društvu smo prihvaćeni takvima kakvi
jesmo i nitko se ne ljuti ako ga spomenemo u
pjesmi. I roditelji su to sve prihvatili jer znaju
da to volimo -,  govori Matej Car koji je također
dio Firme od početka, a prve pjesme snimali su
u njegovoj sobi. 

Psovka s porukom
- Bilo je jako bučno, ali nije nam smetalo

jer puno se bolje osjećam kad znam gdje mi je
sin i što radi - govori Matejev otac Želimir koji
mu pomaže u kupovini opreme jer je i sam
nekad bio u “disco” glazbi pa zna što to glazba
znači. Nadodaje i kako bi izbacio psovke u pje-
smama, ali zna da je to dio repa pa ove mlade
donekle razumije. 

- Psovku nikad nismo ubacili u pjesmu iz
hira, ona uvijek stoji na pravom mjestu u pravo
vrijeme i ima poruku. Ljudi oko toga ne bi tre-
bali raditi tabu jer su psovke uobičajene u svim
krugovima društva - pojašnjava Karizmatiks.
Budući da svi članovi idu u srednju školu, susre-
tali su se s raznim reakcijama. 

- Znalo je biti negativnih komentara na
odjeću, a neki su nas profesori odmah pitali dro-
giramo li se. Kada su nas bolje upoznali i čuli
naše pjesme u kojima ne promičemo drogu ili
alkohol za razliku od mnogih repera, toga više
nije bilo. Sad nas čak traže da nastupamo na
školskim priredbama, ali zbog malo psovki u
pjesmama ipak ne smijemo - priča Leon, a
Karizmatiks pojašnjava da je reperu teže naći
curu negoli šminkeru jer većinom o reperima
imaju predrasude da su huligani i klošari.  

Dosad su kao domaćini nastupali na

Blackout festivalu. 

Nastupi na Blackout festivalu
- Nismo dobili prostora koliko zaslužujemo

jer smo ove godine nastupali među prvima kada
još gotovo nikog nije bilo, ali nama je glavni
cilj da nastupamo - ističe Karizmatiks te zahva-
ljuje organizatoru festivala Generalu Woo što ih
poziva. Surađivali su i s lokalnim reperima
Topićem iz 032 Familije, s KPF-om iz Borova,
Vukovarcem Mikelom, ali su suradnju ostvarili
i s reperima iz inozemstva. Na Street Artu i
Blackoutu prošle su godine nastupali s kana-
dskim reperom Jasonom te s reperom iz
Kalifornije Cheeseburglarom. 

- Naš je plan da na svakom idućem projektu
radimo s nekim iz strane zemlje - dodaje
Karizmatiks. Njihovi sljedeći planovi su una-
pređenje studija, pojačanje opreme i stvaranje
još boljih tekstova. 

- Radit ćemo pjesme koje se slušaju ne samo
ušima, već i mozgom - zaključuje Leon. 

Vukovarski DJ: Malo ljudi sluša rap
Za što bolje hip-hop nastupe od velike važ-

nosti je DJ koji radi za miksetom. Jedan je od
vukovarskih DJ-eva,  koji radi na Blackout
festivalima, a susreće ga se i subotom navečer u
noćnom klubu Quo Vadis, Dalibor Čolakov,
poznatiji pod nadimkom Chule. 

S ovim hobijem je započeo prije 5 godina
kada je postao član vukovarske hip-hop demo
grupe 032 Familia. Dosad je nastupao u gotovo
svakom kutku Slavonije te na raznim festivali-
ma, imao je i vlastite klubske programe, a neki
od njih su Blackout festival u Vukovaru, klub-
ski Green Island Electronic Festival,  Summer
Beach Fest,  Vukovar Street Art,  Noć muzeja i
mnogi drugi. Svakoga petka od 20 do 22  pušta
glazbu u Blackout Rap emisiji na Hrvatskom
radiju Vukovar. 

- Najdraža su mi iskustva tijekom tih partya
što uvijek upoznajem nove ljude i imam moguć-
nost kontrolirati toliku masu ljudi. Plešu onako
kako ima puštam glazbu - govori Chule, a već s 11
godina zavolio je slušati rap. Za ovakav hobi,
odnosno posao, potrebno je izdvajati veća fina-
ncijska sredstva. Financije jesu jedan od proble-
ma, skup je to sport,  ali ne i najskuplji.  

- Jedan od meni najvećih problema glazba je
koju mladi slušaju jer jako malo njih sluša rap, a u
početku sam puštao samo rap. Kada hip-hop tulu-
mi u Vukovaru više nisu bili toliko posjećeni,
morao sam proširiti svoje obzore kako ne bi ostao

bez posla - priča Chule koji ipak zbog publike
pušta i rock, dance, R'n'B, odnosno sve što stvara
zabavu. Dodaje i kako je začuđujuće koliko stari-
jih ljudi zapravo sluša rap.

Hip-hop grupa K.P.F. Crew
- Zahvalni smo internetu pomoću koga odr-

žavamo kontakt i povezanost dok kreativni dio
dogovaramo preko maila - počinje svoju priču
Nikola Bubnić zvani Thing iz Vukovara, član
hip-hop grupe KPF koja je nastala prije 3 godi-
ne, a matični grad nema jer su svih 6 članova
grupe iz različitih gradova Hrvatske,  čak i
Slovenije.  Članovi su Antun Vujić Tuna iz
Vinkovaca, Dušan Ćoralić Atrox iz Osijeka,
Kristijan Furlić Mad Face iz Našica,  Lea
Pavlović Liil Leah iz Slovenije te Saša
Padežanin Sasha. 

- Skupljali smo se malo pomalo, a našli
smo se jer smo svi oduvijek imali neke strasti
prema pisanju stihova. Kasnije smo taj poetski
izričaj pretočili u ritam i sve misli pokušali pre-
nijeti na papir te to uglazbiti u zvučnu cjelinu -
priča Bubnić. 

Prijateljske suradnje
Pjesme snimaju u KPF Sanatory studiju u

Osijeku kod člana grupe Atroxa koji tamo stanuje. 
- Opus pjesama, koji smo do sada skladali,

enormno je velik, ali nismo izdali niti jedan
album, ni kao kolektiv ni kao solo artisti,  ali
izrada albuma u tijeku je - kaže Bubnić te najav-
ljuje izdavanje nekoliko demo albuma koji se
trenutno snimaju u njihovom studiju. Do sada su
dva puta nastupali na Blackout festival te na mnogim
hip-hop festivalima od Osijeka, Požege, Slunja,
Kutjeva, Našica, Novske… 

- Sva naša dosadašnja putovanja i suradnje
većinom su na prijateljskoj razini,  a ljudi, s
kojima smo do sada surađivali,  uglavnom su
demo izvođači iz Hrvatske, BiH, Srbije, USA,
Slovenije, Crne Gore i Njemačke - pojašnjava
Bubnić. Dosada se članovi grupe nisu susretali
s negativnim reakcijama okoline, a s drugim
hip-hop grupama iz Vukovara poštuju se i pone-
kad surađuju. 

- Zapravo, smatramo da smo svi isti jer
imamo zajedničku konotaciju. Možda se razli-
kujemo po stilovima, ali svima nam je isti cilj
i smisao. Na kraju krajeva naša se hip-hop ideo-
logija zasniva na toleranciji,  ljubavi i poštiva-
nju. Namjeravamo ostati to što jesmo te i dalje
kroz umjetnički izričaj širiti pozitivne vibraci-
je -zaključio je Nikola Bubnić.

PREDSTAVLJAMO MLADE VUKOVARSKE HIP-HOPERE & REPEREPREDSTAVLJAMO MLADE VUKOVARSKE HIP-HOPERE & REPERE

DJ Chule ili Dalibor Čolakov KPF na RastRaft festivalu u Slunju MTC Firma s Mitnice, najmlađi su u Hrvatskoj

Promičemo ljubav i širimo pozitivne vibracije
l Mladi Vukovarci pišu o socijalnim
temama, životu u Vukovaru, kako
se izboriti za sebe u društvu 

Piše Maria Lepur
Priv atni  snimci

hrv @ hrv. hr
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Na nedjeljnim misama u crkvi sv. Filipa i
Jakova moguće je čuti vukovarske glazbenike,
svirače, pjevače, skladatelje i tekstopisce,
okupljene u Vokalno instrumentalni sastav
„Susreti“ koji izvodi uglavnom duhovne pje-
sme, a ima i 15 vlastitih skladbi čiji je autor
stihova i glazbe uglavnom Boro Vidović.
Stvarao je i pokojni Zlatko Krasnik te drugi.

Nosač zvuka još nisu izdali, no postoje
planovi da to učine kao i da napišu i objave
monografiju o zajednici Susreti koja djeluje
30 godina u toj župi. 

Trenutno u bendu nastupaju Pavle Vukas,
Mladenko Cikoja, Boro Vidović, Damir
Matijašević, Krešimir Čolak i Cecilija
Merkler, udovica pokojnoga Davorin
Merklera Dade koji je inicirao prije tri godine
okupljanje svih preživjelih članova zajednice
na druženje i obilježavanje 30 godišnjice
osnutka. 

Donacijama do glazbene opreme
U organizaciji su sudjelovali vukovarski

članovi dok je većina članova razasuta diljem
svijeta. Došli su svi fratri koji su ranijih godi-
na pratili zajednicu uz fra Franju Tomaševića
koji je osnivač zajednice. Okupilo se oko 200
članova, a oko 500 osoba bilo je nekada čla-
novima zajednice. 

- Obzirom da nam se svidjelo ponovno
druženje, formirali smo bend koji je u  3 godi-
ne nastupao u Vukovaru, Hrvacama i Sinju,
kao i drugim hrvatskim mjestima, te u
Njemačkoj. Želja nam je obići sve naše fratre,
ali smo broj mjesta i proširili – ispričao nam je
koordinator djelovanja i neslužbeni glasnogo-
vornik VIS-a „Susreti“ Domagoj Jurčić, umi-
rovljeni hrvatski branitelj. Ovi glazbenici svi-
raju na misama, triput su nastupali na
Bonofestu. Donacijama su prikupili glazbenu
opremu koju namjeravaju ustupiti i bendu VIS

„Damjan“ u okviru Franjevačke mladeži.
Inače, surađuju i s VIS-om „Iskra“ iz
Bogdanovaca. Okupljaju se jednom tjedno u
domu sv. Franje uz samostansku crkvu u
večernjim satima. 

I putujuća knjižnica
Zajednica Susreti osnovana je 1978. s

ciljem okupljanja mladih pri župi sv. Filipa i
Jakova. Uključili su se uglavnom mladi s
nastave vjeronauka i sa zbornoga pjevanja.
Potom je oformljen sastav VIS „Susreti“ u
kome su bili mladići svirači te djevojke iz
zbora. I karitativno su djelovali, obilazili i
pomagali starijim osobama, imali pokretnu
knjižnicu uglavnom vjerskih sadržaja koje su
posuđivali ljudima. Imali su i amatersko kaza-
lište te se bavili sportom. Organizirali su zaba-
ve, poput kvizova, natjecanja u pjevanju ili
sportskih natjecanja. 

- Bili smo mali kotač zamašnjak jer su
naše aktivnosti često pokretale aktivnosti širih
razmjera. Znali smo okupljati i do 150 ljudi –
priča Jurčić.

Smjenama generacija mijenjao se i sastav
zajednice, postupno je broj i opadao, ali uoči
rata ponovno se povećao i bilo je oko 50
aktivnih osoba. 

Rat je prekinuo djelovanje zajednice.  Iz
članstva zajednice nastalo je nekoliko bračnih
parova i ponikao jedan svećenik. 

Novac studentima i
višečlanim obiteljima

Udruga Korektiv za una-
pređenje i koordinaciju aktiv-
izma u lokalnoj zajednici Širo-
ki Brijeg u BiH tijekom huma-
nitarne akcije Hercegovina
Vukovaru prikupila je 20.000
kuna namijenjenih za stipendi-
je i potporu osam mnogočlanih
obitelji korisnika podmirenja
troškova stanovanja Grada
Vukovara. Od doniranih sred-
stava izdvojeno je 9.000 kuna
za dvije studentske stipendije
koje će biti dodijeljene teme-

ljem natječaja, a po 1.200 kuna uručeno je članovima osam mnogočlanih obi-
telji. Novac prikupljen putem telefona namijenjenog za tu svrhu te od malono-
gometne utakmice u Širokom Brijegu između ekipa Vatreni i Humane zvije-
zde, u nazočnosti gradonačelnika Željka Saboa, obiteljima je uručio predsjed-
nik udruge Dalibor Ravić. Gradonačenik je naglasio dugogodišnju povezanost
Vukovara i Širokog Brijega zahvalivši na akciji i rekavši kako ona znači puno
više od materijalnih sredstava. Događaju je nazočila i pročelnica Upravnog
odjela društvenih djelatnosti, zdravstva, socijalne skrbi, branitelja i naciona-
lnih manjina Dragica Holoker Radumilo.       J.  Vrdol jak

HUMANITARNA AKCIJAHUMANITARNA AKCIJA
HERCEGOVINA VUKOVARUHERCEGOVINA VUKOVARU

VRIJEDNA DONACIJAVRIJEDNA DONACIJA
FRANJEVAčKOM SAMOSTANUFRANJEVAčKOM SAMOSTANU

Švicarski Hrvati
poslali 10.000 franaka

Fra Gojko Zovko, voditelj hrvat-
ske katoličke misije u švicarskom
kantonu Bernu gdje ima oko 8.000
Hrvata katolika, predao je gvardijanu
vukovarskoga franjevačkoga samosta-
na fra Gordanu Propadalu 10.000 švi-
carskih franaka koje su tamošnji vjer-
nici prikupili za karitativne potrebe u
vrijeme korizme u akciji Korizmeni
novčić za Vukovar. Namjena je novca
za karitativne potrebe i obnovu samo-
stana. 

- U našoj je misiji na red došao i
Vukovar jer nam je postao simbolom hrvatske borbe, slobode i neovisnosti.
Ovim smo činom htjeli zahvaliti svima koji su na bilo koji način učinili nešto
za našu slobodu i državnost, posebice onima koji su položili svoje živote, ali
smo htjeli i živima pomoći u svakodnevnom životu – kaže fra Zovko.   

Ranijih godina milodare su prikupljali uglavnom za franjevačke samosta-
ne u BiH. Svake godine na takav način prikupe oko 50.000 franaka. Fra Zovko
je služio i svetu misu u crkvi sv. Filipa i Jakova, a sa skupinom oko stotinjak
vjernika, koji su došli iz raznih krajeva budući da se uglavnom nalaze na godiš-
njem odmoru, posjetio  je Ovčaru i Memorijalno groblje žrtava iz
Domovinskoga rata. U Švicarskoj oko 2.000 učenika pohađa dopunsku hrvat-
sku školu, a uče ih 22 profesora iz Hrvatske. Slušaju i vjeronauk na hrvatskom
jeziku. Švicarski Hrvati imaju i list na svom jeziku Movis.     Milan Paun  

Fra Gojko Zovko

Studentima po 5 kuna
Za svako oročenje novca putem e-zabe Zagrebačka će banka do 31.

listopada uplaćivati po 5 kuna u fond za stipendiranje vukovarskih stude-
nata pa će se tako štediše uključiti u humanitarnu akciju za grad heroja. 

- Želimo da studenti budu istaknuti dio ovoga grada, da ostanu u
njemu i pridonose njegovu razvitku – izjavio je gradonačelnik Željko
Sabo. Internetsko bankarstvo u brzom je porastu pa je na ovaj način u
prvih pola godine novac oročilo 41 posto više štediša negoli prošle
godine.                                                                                                    M.P. 

VUKOVARSKI GLAzBENI SASTAV VIS „SUSRETI“VUKOVARSKI GLAzBENI SASTAV VIS „SUSRETI“

Pjevamo 15 vlastitih skladbi
l Ovi glazbenici sviraju
na misama, triput su
nastupali na Bonofestu

Piše Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr

Priv atni  snimak

Trenutno u bendu nastupaju Pavle Vukas, Mladenko Cikoja,
Boro Vidović, Damir Matijašević, Krešimir čolak i Cecilija

Merkler, udovica pokojnoga Davorina Merklera Dade



Izvješće o rođenim, vjenčanim i umrlim
osobama upisanim u razdoblju od 13. do
26. srpnja 

Rođeni
Djevojčice su rodile Valentina Rukavina (kći

Petra), Manuela Spahić (Iva), Ankica Dragaš
(Ivana), Sandra Matošević (Magdalena), Ljilja
Božičković (Minja), Lenka Jovičić (Natalija),
Adrijana Janić (Mia), Nikolina Smolčić (Ljubica),
Jasna Maljenović (Jasmina), Dragana Vukičević
(Elena) i Ana Lučić (Ena). Dječake su rodile

Dragana Gehrecke (Mihael), Maja Dermišek
(Luka), Marina Kiš (Noa), Slađana Bertić
(Marko), Vanja Balić (Jan), Jasmina Kolar
(Novak), Nataša Lukić (Simeon), Vira Đurković
(Aleksandar Vasić), Antonija Grgić (Siniša

Radić), Sonja Elez (Pavao), Nevenka Ilić
(Predrag) i Dunja Džanak (Alen Plum).

Umrli
Ljubica Vunduk rođ. Danojević (1921.),

Zorka Pavić rođ. Mikić (1930.), Ivan Radić
(1955.), Đuro Pap (1929.), Jelisaveta Maslov rođ.

Jovanović (1929.), Marija Komljenović rođ.
Drobina (1941.), Ruža Suski rođ. Žužul (1923.),
Ružica Jakob (1926.), Željko Nedeljković
(1951.), Stana Kolar rođ. Manojlović, Radojka
Ćirić rođ. Cvijović (1922.), Zdenka Mađarević
rođ. Mataija (1929.), Jovanka Radić rođ.
Petruljević (1942.).

Vjenčani
Brak su sklopili Anita Činkl i Igor Macura,

Dragana Radić i Mario Jurković, Melita Pankasz i
Saša Borojević, Sandra Sabljak i Bernard Gojani.
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RODILIŠTE     RODILIŠTE     Snimak R. R.Snimak R. R.

Tanja Šimić i
s in Dav id i z  Čakov aca

S lobodanka Alav anja i
kći  Nikol ina iz  Vukov ara

S anja Peić i
kći  Lorena iz  Lov asa

Nev enka Il ić i
s in Predrag iz  Bobote

Mirela Brežnjak i
kći  Leona iz  Vukov ara

Mihaela Jurinić i
kći  Mia iz  Vukov ara

Mari jana S abl jak i
kći  Antoni ja i z  Lov asa

Jasna Mal jenov ić i
kći  Jasmina iz  Borov a

Jasenka Nakić Badurina i
sin Fran iz  Vodica

Iv ana Lov rić i
kći  Luci ja i z  Vukov ara

Dunja Džanak i
sin Alen iz  Vukov ara

Antoni ja Grgić i  
s in S iniša i z  Vukov ara

Dragana Vukičev ić i
kći  Elena iz  Bršadina

Ana Lučić i
kći  Ena iz  Čakov aca

U Meštrovićevoj ulici na
križanju s Teslinom u dvorištu
obiteljske kuće prodavačice
Vesne Đerić rastu tri grma bam-
busa, a neke od biljaka više su i
od 5 metara pa ih je lako uočiti s
ulice. Kako je bambus, podrijet-
lom iz Indokine, ipak rijetkost u
vukovarskim vrtovima,  Đerić
nam je ispričala da je prije 7
godina donijela tri sadnice od
bake iz Ulice 204. vukovarske
brigade, sve su se primile pa
sada ima bambusovu šumu u dvo-
rištu. Nekoć su Vukovarci ovu
biljku sadili da bi od stabljika
pravili štapove za pecanje budu-
ći da je bambus iznimno čvrst,
savitljiv i lagan jer mu je unutra-
šnjost šuplja. 

Širi pozitivnu energiju
I od Vesne Đerić poznanici

odnesu štapove bambusa, no to
je rijetkost jer su u ribolovu šta-
povi od umjetnih materijala pot-
puno potisnuli bambus pa bam-
busovi grmovi imaju samo ukra-
snu ulogu. Sadnice Vesna često
poklanja i nepoznatim ljudima. 

Ipak, od suhih bambusovih
štapova pravi potpornje za cvi-
jeće u teglama, čak ih je moguće
upotrijebiti i kao pritke za vezi-
vanje rajčica ili pustiti da se po
njima penju mahune ili grah.
Štapovi su čvrsti,  teško ih je
slomiti i rezati.  

- Sviđa mi se bambus jer mu
zimi ne opada lišće,  zapravo
opada cijele godine postupno,
no zimi je zelen. Širi pozitivnu
energiju. Prema feng shuiju sre-
tni bambus pozitivno utječe na
atmosferu u domu, dvije stablji-
ke donose ljubav, tri sreću, pet
zdravlje, osam bogatstvo i devet
sreću na svim poljima – priča
Vesna te pojašnjava kako se
bambus lagano razmnožava.

Potrebno je iskopati šibu s
korijenom i posaditi ju, a to je
moguće u svako godišnje doba.
Treba ga zalijevati,  a sam će se
brzo razmnožiti i raširiti jer je
na svijetu najbrže rastuća biljka,
raste čak do jednoga metra u jed-
nom danu. 

Ne smeta mu hladnoća
- Ima površinsko korijenje,

potiskuje druge biljke i širi se.
Ako želimo da ostane na određe-

nom području,  treba ga pri
sadnji ograničiti metalnom bač-
vom, kamenim ili betonskim
okvirom u zemlji,  može i foli-
jom. Širi se kao korov, kao piri-
ka i nije ga moguće lako iskori-
jeniti – nastavlja Vesna napomi-
njući kako je bambus zapravo iz
porodice trava, najviša je trava
na svijetu jer neke vrste, a ima
ih više oko 1.300, mogu izrasti
i do 25 metara u visinu. Kako su
se njena dva grma bambusa
počela spajati,  od njih će Vesna
oblikovati živu ogradu i posta-
viti rasvjetu. Takva će zelena
ograda naročito biti lijepa zimi,
a bambus dobro podnosi hladno-
ću iako voli vodu i sunce. Nije
ga potrebno ničim gnojiti.

- Pije puno vode, a kako mu
je korijenje tik ispod površine,
ponegdje i izlazi iz zemlje,
popije svu vodu drugim biljka-
ma pa one žeđaju. Zapravo, oko
njega ne mogu saditi nikakvo
cvijeće jer od njegova korijenja
nije moguće kopati tako da raste

samo malo trave – kaže Vesna i
dodaje da njen bambus još nije
cvjetao što nije neobično jer
ove biljke trebaju biti stare naj-
manje 30 do 120 godina da bi
cvjetale.

Plavi bor
Vesna je bambus zavoljela

prije puno godina kada je u
zabranjenom carskom gradu u
Pekingu promatrala šumu bam-
busa, a svidjeli su joj se i bam-
busi u žardinjerama u zračnoj
luci u švicarskom Zurichu. 

- Posadila sam i mlado sta-
blo ginka, inače vrlo ljekovite
biljke,  jer su ginko i cikas
palma jedina stabla koja su pre-
živjela ledeno doba.  Meni će
služiti samo za ukras jer ima pre-
krasne listove, naročito su lije-
pi ujesen kada postanu limun
žuti – priča Vesna i pokazuje
nam desetine različitih kaktusa,
čuvarkuće posađene u izdubljene
ukrasne tikvice i razbijene gli-
nene lonce, biljke kamenjarice,
plavi bagrem koji je izrastao do
krova kuće i do vrha bora pa se u
proljeće cijeli bor plavi od nje-
govih grozdastih cvjetova. Tu je
i penjačica takoma narančastih
cvjetova,  nekoliko stabala
drveta života,  palma datulja i

madagaskarska palma s oštrim
bodljama po deblu, više juka i
sabljarica,  klemanis,  paprat,
loza kozja krv, slovenski crveni
karanfil koji puže prema dolje,
patuljaste ruže, pustinjske ruže
koje zapravo nisu iz porodice
ruža, tri stabla benjamina obli-
kovana kao bonsai,  aloa vera,
niz sitnoga cvijeća… Neki od
kaktusa, kao pustinjska smokva
koja ima jestive plodove, i zimi
ostaju vani.

Ne volite li jesti plodove
kaktusa, možete se u vrtu osladi-
ti stalno rađajućim jagodama
posađenima zajedno s malinama
u posudu, višnjama ili jabuka-
ma. Dvije stabljike sa zrelim
rajčicama rastu složno u istoj
posudi s lukom vlascem. 

Kako se u dijelu vrta upravo
obavljaju neki građevinski
radovi, Vesna pokazuje gdje će
posaditi čemprese,  izgraditi
cvjetni kamenjar i travnjak te
kuda će teći umjetni potok. 

U održavanju po površini
malenoga, ali biljkama bogato-
ga i raznolikoga vrta pomažu joj
i tri maloljetne kćeri Ivana,
Maja i Maša. Kako ih zanima rad
s glinom, prošle su tečaj i same
izrađuju glinene posude za cvije-
će maštovita izgleda.      

KUĆICA U CVIJEĆU U SREDIŠTU GRADAKUĆICA U CVIJEĆU U SREDIŠTU GRADA

U sjeni pet metara visokih bambusa 
l Nekoć su Vukovarci
ovu biljku sadili da bi
od stabljika pravili
štapove za pecanje

Piše i  snima Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr

Mladice su jestive
Posve mladi izdanci bambusa, koji iz tla izbijaju u proljeće,

vrlo su ukusni pa se u mnogim azijskim zemljama koriste kao
hrana te u ljekovite svrhe. Zbog visokog udjela kalija, izdanci
bambusa odstranjuju otpadne tvari iz organizma, pospješuju rad
bubrega i izlučivanje mokraće, snižavaju krvni tlak i potiču
izlučivanje inzulina. Iz podanka nekih bambusa pripremaju se
osvježavajući napitci.

U dvorištu obiteljske kuće prodavačice Vesne Đerić rastu tri grma bambusa

Čestitke roditeljima!



vukovarske novine  • 29. srpnja 2011. K r o n i k a 15

Teško ozlijeđen radnik
na gradilištu

Teške tjelesne ozljede zadobio je radnik pri izvođenju radova na
vodovodno-kanalizacijskoj mreži u Ribarskoj ulici. Njega je po ruci
udarila bagerska lopata i ozlijedila ju, stoji u policijskom priopćenju. 

M. P. 

Lopov s čamaca odnio dva motora
Dva izvanbrodska motora otuđio je nepoznati počinitelj s čamaca

na Vučedolu. Dvojici oštećenih Vukovaraca, starih 38 i 47 godina, pri-
činjena je materijalna šteta od više tisuća kuna, tvrdi policija.   M. P. 

Policija
savjetuje
kupače

Vukovarsko-srijemska polici-
ja objavila je Upute kupačima za
sigurno kupanje kako bi se sma-

njile ozljede kupača, primjerice prijelomi kralježnice, vrata ili noge
nakon skakanja u vodu. Najopasnije je skakanje u rijeke zbog stalne
protočnosti vode, virova, nepredvidive dubine i usjeka. Opasno je i
raslinje u vodi u koje se kupači mogu zaplesti te velika razlika u tem-
peraturi vode na površini i u dubljim slojevima jezera. Prošle godine
na području naše županije zabilježena su 4 utopljenika, ove godine
jedan. Policija savjetuje i da se u vodu ne ulazi jedan sat nakon obro-
ka te dok je tijelo vruće zbog trčanja ili sportskih aktivnosti. U tom
slučaju u vodu treba ulaziti postupno. Kao glavni čimbenik rizika poli-
cija navodi alkohol te savjetuje kupače da se kupaju u blizini drugih
osoba, a ne sami. Roditeljima pak savjetuje da stalno imaju na oku
djecu, čak i ako znaju plivati. Primijetite li u vodi nekoga u nevolji,
trebate pružiti ili potražiti pomoć te pozvati nadležne službe na tele-
fonski broj 112.                                                                        M. P. 

VRUĆINE POSPJEŠUJUVRUĆINE POSPJEŠUJU
IzBIJANJE VELIKIH POžARAIzBIJANJE VELIKIH POžARA

Kazna i za
neprijavljivanje
požara

Kao i svake godine uoči
sezone velikih požara na otvorenome, a u Hrvatskoj svakoga
dana izbije 30 požara, policija upozorava građane da je zabra-
njeno loženje vatre i spaljivanje biljnih otpadaka, korova i
raslinja na poljoprivrednom zemljištu za vrijeme sazrijevanja i
žetve strnih žitarica i uljane repice, paljenje vatre na udaljeno-
sti manjoj od 200 metara od ruba šume i 30 metara od ograda i
zgrada izrađenih od zapaljivoga materijala, spaljivanje otpada-
ka u lovištu, paljenje vatre u blizini miniranih i minski sum-
njivih površina, paljenje suhe trave u blizini trajnih nasada
voćnjaka i vinograda, parkiranje vozila na vatrogasnim prila-
zima kao i parkiranje vozila kod hidranata za priključak vozila
i pumpi za gašenje požara. Spaljivanje suhoga raslinja moguće
je obaviti samo danju po mirnom vremenu na način da se ne
ugroze zapaljivi objekti i površine te uz prethodnu najavu
nadležnoj vatrogasnoj postrojbi.  Potpaljivač vatre dužan je
ostati uz nju dok se ne ugasi.  Zakon propisuje i novčane kazne
od 15.000 do 150.000 kuna ili zatvorsku kaznu do 60 dana za
osobe koje izazovu požar. Novčana kazna od 1.000 do 15.000
kuna slijedi osobi koja nije prijavila požar, a imala je saznanja
o njemu. Statistika kaže u Hrvatskoj svakih 8 dana jedna osoba
smrtno strada od požara dok svakoga trećega dana jedna osoba
bude ozlijeđena u požaru. Na području naše županije prošle godi-
ne zabilježeno je 88 požara, od toga 63 na građevinama, 16 na
prometnim sredstvima i 9 na otvorenom prostoru. Materijalna
je šteta iznosila 2,4 milijuna kuna i 4 su osobe ozlijeđene.                                                     

Mi l an Paun 

Isprika 
U prošlom broju Vukovarskih novina od 15. srpnja u tekstu Na

našim prometnicama 6 mrtvih na stranici 13. sasvim smo slučajno kao
ilustraciju objavili staru fotografiju prometne nezgode kojom smo
nenamjerno povrijedili osjećaje obitelji stradale u prometnoj nesreći.
Ispričavamo se obitelji i našim čitateljima na nenamjernoj pogreški i
propustu.                                                                               Uredništvo 

Prema podatcima Obiteljskoga centra godiš-
nje se u Hrvatskoj dogodi između 900 i 1.000
samoubojstava što je više negoli smrtno stradalih
osoba u prometnim nesrećama kojih je prema
istim navodima 600 do 700 godišnje. Od posljedi-
ca konzumacije opojnih droga godišnje smrtno
strada stotinu osoba dok zbog zločinačkih radnji
život izgubi 70 ljudi. Podatci su ovo za cijelu
Hrvatsku, a kada je riječ o Vukovarsko-srijemskoj
županiji, podatci iz Policijske uprave vukovarsko-
srijemske pokazuju da je i kod nas bilo samouboj-
stava i to dva od kojih je jedno izvršeno rezanjem
žila, a drugo pucanjem iz vatrenoga oružja. 

U oba slučaja samoubojstvo su počinili
muškarci, a ovi se podatci poklapaju s tvrdnjama
Obiteljskog centra da više ljudi gubimo samou-
bojstvima nego u prometu. 

U istom vremenskom razdoblju, znači u prvih
pet mjeseci, izvršena su i četiri pokušaja samou-
bojstva, 3 rezanjem žila i jedno pucanjem iz oruž-
ja. Počinitelji su bili u tri slučaja muškarci, a u
jednom žena. Posljedice ovih pokušaja teške su
tjelesne ozljede u jednom slučaju dok su preosta-
la tri završila lakim tjelesnim ozljedama. 

U Vukovaru udvostručen broj samoubojstava
Kada je riječ o cijeloj prošloj godini, na

području Vukovarsko-srijemske županije zabilje-
ženo je 46 pokušaja samoubojstava od kojih su 33
obavljena uspješno. Usporedbe radi, godinu dana
ranije zabilježeno je 38 pokušaja. 

Zanimljivo je da je u ukupnom broju pokuša-
ja samoubojstava najveći dio bio vješanjem, 23,
od čega su samo dva završila neuspješno.
Vatrenim oružjem uspješno je obavljeno pet od
pokušanih šest samoubojstava. Bacanjem u vodu
samoubojstvo su pokušale tri, a izvršile dvije
osobe, po jedno izvršeno samoubojstvo u prošloj
godini izvršeno je bacanjem pod vlak i ubadanjem
dok je bacanje s građevine ipak završilo na poku-
šaju. Rezanjem žila samoubojstvo je pokušalo pet
osoba, okončalo četiri. Otrovom su se pokušale
ubiti dvije osobe, no ostale su na pokušaju.

Povećani broj samoubojstava prošle godine
zabilježen je i u Vukovaru i to gotovo dvostruko.
Naime 2009. zabilježeno je sedam pokušaja
samoubojstava, a 2010. čak 13 od kojih je sedam
završilo uspješno. Način izvršenja samoubojstva
u pet je slučajeva vješanje, jednom pucanje iz
oružja i jednom bacanjem u vodu. Među počinite-
ljima ponovno dominiraju muškarci, njih pet. 

Kada se govori o počiniteljima, treba istaknu-
ti da u ukupnoj brojci od 46 pokušaja samouboj-
stava tek je 12 žena, a samoubojstva najčešće
pokušavaju osobe između 36 i 50 godina starosti
(njih 12) te 51 i 65 godina (12), ali i osobe iznad
65 godina (11 pokušaja). 

Mladići opljačkali Osječanina 
Na parkiralištu iza stambene zgrade i gradske toplane trojica mla-

đih nepoznatih počinitelja prišla su s leđa Osječaninu starom 21 godi-
nu te mu uz upotrebu sile i prijetnje otuđili novac i osobne dokumen-
te. Materijalna šteta procijenjena je na nekoliko tisuća kuna. Policija
traga za počiniteljima.                                                               M. P. 

Krađa bicikla bila je i ostala
jedno od najčešćih kaznenih djela
budući da je bicikl lakše otuđiti od
automobila i policiji je teže otkriti
počinitelje jer sve donedavno bicikli
nisu imali ukucane brojeve kao što
to imaju automobili. 

Registracija bicikla
U Županji je pokrenuta akcija

besplatne registracije bicikla, a
možemo se nadati da će se njeni
pozitivni rezultati odraziti i na
Vukovar. Naime, Vijeće za preven-
ciju kriminaliteta Grada Županje
radi prevencije krađa bicikla te lakše
identifikacije vlasnika pronađenih
bicikla odlučilo se na ovu akciju za
sada samo u Županji. Tako su neda-
vno na gradskoj tržnici Županjci
vlasnici bicikla imali prigodu drago-
voljno evidentirati tehničke podatke
svoga bicikla u tzv. prometnu doz-
volu za bicikle koju zadržava vlas-
nik bicikla, a evidenciju vodi kon-
takt policija. 

Na bicikl se ukucava broj.
Županjci to mogu učiniti svake srije-
de na gradskoj tržnici, a svakoga
petka u radno vrijeme bicikl je
moguće evidentirati i u Cerni tako-
đer na mjesnoj tržnici. Tako je do
sada evidentiran 501 bicikl u Župa-
nji. Policija kaže da za sada nema
najava da bi se slična akcija provo-

dila na području drugih mjesta
Županije vukovarsko-srijemske,
iako zanimanje građana postoji.

Najčešće kradu u
Borovu naselju

Krađa bicikla stari je lopovski
zanat i dobro je prikazan u neoreali-
stičkom filmu talijanskoga redatelja
Vittoria de Sice Kradljivci bicikla
snimljenom prije više od 60 godina,
a lopovi obično kradu bicikle na
javnim mjestima, ispred trgovina i
ustanova kamo su se vlasnici zaputi-
li obaviti posao i zaboravili zaklju-
čati bicikl„ jer će posao obaviti
brzo“. Nisu ni svjesni da ih u tom

trenutku na parkiralištu promatra
lopov i čeka da uđu u zgradu.
Lopovima nije prepreka ni zaključa-
ni bicikl jer je podesnim alatom lako
moguće prerezati lanac ili lokot, a i

zaključani bicikl lako je staviti u
veći automobil ili kombi pa kasnije
prerezati lanac. 

U većim gradovima kradljivci
su organizirani na način da ukradene
bicikle razmjenjuju s kolegama iz
drugih gradova tako da vlasnici bici-
kla rijetko imaju mogućnost pronaći
svoj bicikl u svome gradu ili barem
svojoj gradskoj četvrti. 

U Vukovaru su češći slučajevi
da bicikl ukradu maloljetnici ili
odrasli kada im treba prijevozno
sredstvo do kuće pa potom bicikle
ostave na javnoj površini u blizini
svojih kuća.  

Policijski podatci pokazuju
kako se u Vukovaru bicikli kradu
najčešće u Borovu naselju i to ispred
trgovina i škola, a prošle godine i
ambulanti te obiteljskih kuća. Tako
je policija u prvoj polovici ove godi-
ne zabilježila 9 krađa bicikla u
Vukovaru, a vjerojatno je stvarni
broj i veći jer krađu ne prijave svi
oštećeni vlasnici. Ukradeni su bici-
kli marke Author,  Trible, Head,
Scott te 5 bicikla nepoznate marke.

Pričinjena materijalna šteta
kreće se od 200 do 900 kuna, ukup-
na je šteta 5.400 kuna. 

Policija nije uspjela pronaći niti
jednoga kradljivca ni ove, a ni prošle
godine kada je ukradeno 8 bicikla.

zatvorska ili
novčana kazna

- Uglavnom se radi o biciklima
starijih doba, većinom oštećenih pa
se vlasnici ne sjećaju ni marke, ni
tvorničkoga broja, čak ni boje –
tvrde u policiji te napominju da je
materijalna šteta prošle godine bila
3.600 kuna, a uhvaćeni počinitelji
mogu se nadati zatvorskoj  kazni od
tri mjeseca do tri godine, no ako je
vrijednost ukradene stvari malena i
počinitelj je postupao s ciljem pri-
svajanja stvari takve vrijednosti,
dakle ne s namjerom preprodaje, bit
će kažnjen novčanom kaznom ili
kaznom zatvora do šest mjeseci.

Vlasnici bicikla trebaju znati i to
da kazneni postupak protiv kradljiv-
ca po službenoj dužnosti pokreće
policija samo ako je vrijednost ukra-
denoga bicikla veća od tisuću kuna,
a ako je manja, vlasnici mogu pri-
vatnom tužbom tražiti naknadu štete
od počinitelja. I pokušaj krađe bici-
kla kazneno je djelo pa je kažnjiv.

POVEĆAN BROJ KRAđA BICIKLA NA VUKOVARSKOM PODRUčJUPOVEĆAN BROJ KRAđA BICIKLA NA VUKOVARSKOM PODRUčJU

Policija nije pronašla nijednoga
kradljivca bicikla

l Prošle je godine u Vukovaru
ukradeno 8 bicikla, u prvih šest
mjeseci ove godine čak 9  

Piše Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr

U Vukovaru su češći slučajevi da bicikl ukradu maloljetnici

ALARMANTNO:ALARMANTNO: PREMA NESLUžBENIM PODATCIMA U HRVATSKOJPREMA NESLUžBENIM PODATCIMA U HRVATSKOJ
SE GODIŠNJE DOGODI OKO 1.000 SAMOUBOJSTAVASE GODIŠNJE DOGODI OKO 1.000 SAMOUBOJSTAVA

Više samoubojstava nego
poginulih u prometu

l Na području naše županije
prošle godine zabilježeno 46
pokušaja samoubojstva

Piše Amali ja Lov rić
amal i ja. lov ric@ hrv. hr

Načini samoubojstava variraju
od vješanja do trovanja lijekovima
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POSLJEDNJI POZDRAV 

JOSIP MAROVIĆJOSIP MAROVIĆ
premi nuo  u 8 1 .  g o di ni  ži v o ta,  3 .  s rpnja 2 0 11 . ,  

s ahranjen na No v o m g ro bl ju u Vuko v aru.
Počivao u miru Božjem.

S upruga Ljuba,  s inov i  Iv an i  Ante,  kćerka Ana,  zet  Zdenko,
snahe Viktori ja i  Ljubica,  unučad i  ostala rodbina.

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenog

IVANA GERBERA – GEZUIVANA GERBERA – GEZU
(7 .  8 .  1 9 9 1 .  –  7 .  8 .  2 0 11 . )

Zauvijek ćeš ostati u našim mislima.

Tv oj i  najmil i j i .

TUŽNO SJEĆANJE 
na hrvatskog dočasnika

ĐURU HODAKAĐURU HODAKA
i z Vuko v ara

(1 7 .  11 .  1 9 4 1 .  –  2 9 .  7 .  2 0 0 7 . )
S ljubavlju te se sjećamo.

Tv oj i : supruga,  djeca,  snahe,  unučad,  ožalošćena rodbina i  pri jatel j i .

OBAVIJEST O SMRTI
U dubokoj boli javljamo svim rođacima, prijateljima i

znancima tužnu vijest da je naš dragi suprug, otac, djed i tast

STIPE TALAJASTIPE TALAJA
preminuo u utorak, 19. 7. 2011., u 81. godini života

nakon duge i teške bolesti.

Počivao u miru Božjem.

Ožalošćeni: supruga Vera, kćerke Vesna i Jasna, unučad Mario,
Kristijan, Karla i Sanja te zetovi Feliks i Žarko.

SJEĆANJE
na dragog i voljenog tatu i punca

MATU CIGIĆAMATU CIGIĆA
(6. 8. 2010. – 6. 8. 2011.)

Vrijeme prolazi, a ljubav i tuga ostaju zauvijek.
Sjećamo se i volimo te.

Kći Silvija i zet Zlatko.

SJEĆANJE 

NEDJELJKO JOŠIĆNEDJELJKO JOŠIĆ
(2 9 .  7 .  2 0 0 6 .  –  2 9 .  7 .  2 0 11 . )

Uvijek ćeš biti u našim srcima.
S upruga Ana,  sin Damir i  kći  Tanja s  obi tel j ima,  unuci

Leon i  Iv a,  braća s  obi tel j ima,  rodbina i  pri jatel j i .

TUŽNO SJEĆANJE 

PAVAO OLAHPAVAO OLAH
(2 5 .  7 .  1 9 9 1 .  –  2 5 .  7 .  2 0 11 . )

U našim srcima ostaješ zauvijek.

Vole Te tv oj i  najmil i j i .

SJEĆANJE

ANTUN TEKMETAROVIĆANTUN TEKMETAROVIĆ
(2 9 .  7 .  2 0 1 0 .  –  2 9 .  7 .  2 0 11 . )

Uvijek si u našim srcima i mislima. 
Tv oja obi tel j .

SJEĆANJE 

MIROSLAV CAHAMIROSLAV CAHA
(2 .  8 .  2 0 0 1 .  –  2 .  8 .  2 0 11 . )

S ljubavlju, koju smrt ne prekida, s tugom koju vrijeme 
ne liječi živiš u našim mislima i srcima.

Tvoji voljeni.

TUŽNO SJEĆANJE
na drage roditelje

KLEMENTINUKLEMENTINU I
(13. 2. 2011. – 13. 7. 2011.)

FILIPA ŠARANAFILIPA ŠARANA
(15. 7. 2007. – 15. 7. 2011.)

Hvala Vam na svemu.
Počivali u miru Božjem.

Vaša djeca: Damir, Vesna i Jasna s obiteljima.

TUŽNO SJEĆANJE
na

ZVONKA GALOVIĆAZVONKA GALOVIĆA
hrvatskoga branitelja

(29. 7. 1991. – 29. 7. 2011.)

Uz 20. obljetnicu tvoje pogibije ne postoje riječi utjehe ni zaborava, 
već tužna istina da si tog dana otišao na pute bez povratka.

Naša iskrena tuga prati Te u tišini vječnog mira i sna.

Tvoji: supruga Željka, sin Dinko, kći Dinka s obitelji 
i brat Zdravko s obitelji.

SJEĆANJE 

DUŠAN DUGALIĆDUŠAN DUGALIĆ
(3 .  8 .  2 0 1 0 .  –  3 .  8 .  2 0 11 . )

Živjet ćeš dok živimo mi koji te volimo.

Braća i  sestre.



vukovarske novine  • 29. srpnja 2011. O g l a s n i k 17

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenog supruga, oca i djeda

FRANU VRDOLJAKAFRANU VRDOLJAKA
(KATOLIKA)(KATOLIKA)

(7. 8. 2009. -  7. 8. 2011.)

Vrijeme koje prolazi ne umanjuje tugu i bol zbog tvog vječnog odlaska. 

Hvala ti za sve dobro koje si nam pružio tijekom života.

Supruga Zorka, kćeri Božena i Jasenka, unuke Kristina, 
Helena i Ana i zet Damir.

Nekretnine Automobili Pokućstvo Poznanstva Posao

MALI OGLASNIK
060 392 293060 392 293

(cijena  poziva  2,  8 9  kn / min  s  PDV - om)(cijena  poziva  2,  8 9  kn / min  s  PDV - om)
oglase primamo do 8.  kolov oza

I m a t e m a l i o g l a s ??

KUĆEKUĆE
Prodaja/ zamjena

Borovo naselje, Dravska 12, proda-
jem kuću s nusprostorijama, gara-
žom i vrtom. Useljiva odmah. Tel.:
022/ 440 181.
Borovo naselje, Kolodvorska 18,
prodajem novu veću katnicu, 200
eura/m2. Može i zamjena za manju
kuću ili stan uz dogovor. Tel.: 032/
432 015.

Dalj, prodajem kuću katnicu, 168
m2, okućnica 500 m2, pet soba,
kuhinja, dvije kupaonice, dvije tera-
se i podrum. Prekrasan pogled na
Dunav. Cijena 190.000 eura. Tel.:
031/590 435 ili 099/503 65 55.
Kučište, hitno prodajem kamenu
kuću na moru (otok Pelješac),
80m2, udaljena 70m od mora. Tel.:
098/735 268.
Mitnica, Dobriše Cesarića 21, pro-
dajem visoku prizemnicu s dvije
garaže i velikom okućnicom. Tel.:
098/ 961 82 38.
Mitnica, Prosina 4, prodajem kuću,
uz tržni centar i školu, okućnica 600
m2, kuća 35 m2. Tel.: 032/ 413 318.
Mitnica, Široki put 44, prodajem
kuću prizemnicu. Tel.: 091/504
4906.
Sajmište, Islandska 1. (iza Vuteksa,
ulaz u naselje iz Ulice SR.
Njemačke, bivša S. Markovića),
prodajem stariju devastiranu kuću.
Tel.: 032/441 363.
Sotin, Kneza Branimira 17, proda-
jem kuću, 100 m2 stambenog pro-
stora, s velikom okućnicom od
1.100 m2. Može i zamjena za manji
stan ili kuću u Vukovaru. Tel.: 032/
512 222.
Tovarnik, M. Petrušića 32A,
povoljno prodajem kuću sa započe-
tom gradnjom, 1.265 m2. Tel.:
098/735 268.
Vukovar, prodajem kuću katnicu,
120 m2 stambenog prostora, blizina
bolnice, suda, veleučilišta, vrtića i
škole. Garaža, podrum, plin, ljetna
kuhinja. Tel.: 091/ 538 48 62.
Vukovar, Branka Radičevića 39,
prodajem odmah useljivu visoku
prizemnicu 10x9, garaža, nuspro-
storije, vrt. Tel.: 099/ 515 60 56.
Vukovar, Dalmatinska 38, proda-
jem kuću površine 509 m2 s gara-
žom. Cijena 20.000 eura. Tel.: 032/
443 801.
Vukovar, centar, prodajem kuću
atraktivna lokacija, parcela 600 m2,
priključak vode i struje. Tel.: 098/
346 438.
Vukovar, centar, prodajem novu
visoku prizemnicu, 563m2, kuća
100 m2. Novogradnja. Useljiva i
namještena. Vlasništvo 1/1. Tel.:
091/ 11 444 82.
Vukovar, centar, prodajem novu
visoku prizemnicu, 100 m2, vlasni-
štvo 1/1, cijena vrlo povoljna. Tel.:
099/ 660 66 99.
Vukovar, Gundulićeva 23, proda-
jem kuću s poslovnim prostorom,
186 m2 stambenoga prostora, pri-
zemlje uređeno, centralno plinsko
grijanje, kat potrebno urediti. Tel.:
098/ 969 66 67.

Vukovar, Prosina 61, prodajem kuću,
52 m2, odmah useljiva, kanalizacija
uređena, plinsko centralno grijanje.
Tel.: 032/ 410 885 ili 410 238.
Vukovar, Svetog Bone 9., prodajem
manju kuću. Cijena 28.000 eura.
Tel.: 032/ 413 741 ili 091/980 0927.

STANOVISTANOVI
Prodaja/ Kupovina/Zamjena

Vukovar, Strossmayerova 5/A, pro-
dajem stan površine 84 m2. Tel.:
032/ 442 419.
Vukovar, Olajnica, prodajem dvo-
sobni stan. Tel.: 032/ 444 029.
Vukovar, Olajnica 16, prodajem
namješten stan, 56 m2. Tel.: 098/
334 414. 

VIKENDICAVIKENDICA
Vučedol, prodajem vikendicu, 9x9
m, iza Vučedola, bez stolarije i
krova, ukupno s okućnicom 629
m2. Tel.: 032/ 410 251 ili 412 956.
Vučedol, prodajem namještenu
vikendicu (dvije spavaće sobe,
kupatilo, kuhinja, dnevni boravak,
podrum). Struja, voda, kanalizacija.
Tel.: 098/ 334 414.

GRAĐEVINSKOGRAĐEVINSKO
ZEMLJIŠTEZEMLJIŠTE

Borovo naselje, Zrmanjska 45, pro-
dajem gradilište 325 m2. Tel.. 098/
927 34 34 ili 032/ 534 201.
Nijemci, hitno prodajem dva gradi-
lišta na adresi: Kolodovorska 66 i
68, oba preko 700 m2. Tel.:
098/735 268.
Sotin, prodajem gradilište uz gla-
vnu cestu, 1. 700 m2. Pogodno za
gradnju kuće. Provedena voda i
struja. Ozidana hala 100 m2. Tel.:
098/ 92 73 779.

NAJAM NEKRETNINANAJAM NEKRETNINA
Apartmani

Crikvenica, iznajmljujem apartman,
80 m od mora. Tel.: 091/ 766 03 76.

Makarska, strogi centar, iznajmlju-
jem apartmane, blizina plaže,
klima, TV SAT, kuhinja, poseban
ulaz. Tel.: 031/ 280 295 ili 098/ 940
38 70.
Vodice, iznajmljujem sobe s upotre-
bom kuhinje, blizu plaža, centar
grada, vlastiti parking. Dvoje djece,
jedno dijete plaća. Cijena 90 kuna
po osobi. Tel.: 022/ 440 469.

Kuće
Lužac, iznajmljujem obiteljsku
kuću ozbiljnoj obitelji. Tel.. 098/
676 189.

Poslovni prostor
Vukovar, Zmajeva 1, (preko puta
dječjeg dispanzera), iznajmljujem
lokal, 40 m2, plinsko grijanje, tele-
fon i Internet. Tel.: 095/ 80 211 38.
Vukovar, iznajmljujem dva manja
poslovna prostora, vrlo povoljno, u
tržnom centru u Vukovaru. Mogu se
udružiti u jedan veći lokal. Tel.:
098/ 859 521.

Stanovi – sobe
Tražim u najam stan ili manju kuću.
Tel.: 091/ 409 68 34.
Vukovar, iznajmljujem sobu stu-
dentici nepušaču, stan preko puta
bolnice, tri minute do Veleučilišta
Lavoslava Ružičke. Sve ostalo po
dogovoru. Tel.: 032/ 444 746 ili
032/ 357 529.
Vukovar, iznajmljujem stan u centru
grada, 50 m2. Tel.: 098/ 980 71 72.
Zagreb, iznajmljujem jednosoban
namješten stan u Zagrebu. Tel.:
032/ 414 692 ili 098/ 13 89 775.

POKUĆSTVO IPOKUĆSTVO I
ELEKTRIČNI UREĐAJELEKTRIČNI UREĐAJ

Fotelje, prodajem dvije fotelje u
dobrom stanju. Tel.: 032/ 428 078.
Hladnjak od 140 l, povoljno proda-
jem, novi, pogodan za samce i
vikendice. Tel.: 032/ 413 592 ili
098/ 182 17 52.
Trosjed, dvosjed i fotelju na razvlače-
nje prodajem. Tel.: 098/ 915 77 17.

Zvučne kutije RFT I-35 profil
Basreflex, 35 W RMS, sa željezno
mramornim stalcima, prodajem za
500 kuna. Tel.: 032/ 428 078.

AUTOMOBILIAUTOMOBILI
Autoprikolicu prodajem. Tel.: 098/
946 55 38.
Ford Escort 1.4i, 1996. God., 75 ks,
145.000 km, motor odličan, klima,
ABS, alarm, Euro kuka, radio kase-
tofon, novi akumulator i klinasti
remen, registracija upravo istekla,
ispravan i u voznom stanju, proda-
jem. Cijena 5.000 kuna. Tel.: 098/
454 446.
Ford Fiesta, godina proizvodnje
1985., neregistrirana, u voznom sta-
nju, prodajem. Tel.: 091/ 538 48 62.

POLJOPRIVREDAPOLJOPRIVREDA
Mlin za mljeti kukuruz i ječam, pro-
dajem. Cijena po dogovoru. Tel.:
032/ 428 078.
Oranica, Borovo naselje, Trpinjska
cesta 144, prodajem jutro i pol zem-
lje. Tel.: 098/ 194 25 05.
Pilići, prodajem utovljene piliće. Živi
10kn/kg, očišćeni 20 kn/kg. Tel.: 098/
910 67 32 ili 032/ 564 034.
Zečeve, žive ili očišćene prodajem.
Tel.: 032/ 410 810.

POZNANSTVAPOZNANSTVA
Profesor želi upoznati sitniju dje-
vojku ili mladu slobodnu ženu.
Stambeno situiran. Ne pušim, ne
pijem. Tel.: 034/ 291 522.
Traže se žene i djevojke koje bi se
dobro udale u Dalmaciju. Tel.: 091/
507 81 05.

USLUGEUSLUGE
Ako trebate savjete o kreditnoj spo-
sobnosti za pravne i fizičke osobe s
najkraćim rokom realizacije kredi-
ta, nazovite 091/ 1986 662.
Ako imate financijskih problema,
riješite ih brzom realizacijom kredi-
ta s nula posto troškova. Bez nakna-
de i provizije. Tel.: 092/ 301 31 14.
Autoprijevoznik obavlja sve vrste
prijevoza i selidbi te prijevoz stvari
i namještaja maksi kombijem, grad-
ski i međugradski. Tel.: 098/ 346
020 ili 032/ 432 185.
Brzo i kvalitetno rješavamo sve vaše
financijske probleme. Zatvaranje
crnih lista i ovrha. Bez jamaca i
depozita. Tel.: 099/ 886 1287.
Gotovinski i hipotekarni krediti do
pola nekretnine za zaposlene i
umirovljenike s najpovoljnijim
uvjetima i kamatama. Nazovite i
provjerite. Tel.: 092/ 14 57 805. 
Gotovinski krediti za pravne i fizi-
čke osobe bez jamaca i depozita do
25.000 eura. Brza realizacija. Tel.:
092/ 296 9847.

Hipotekarni krediti na osnovu zalo-
ga nekretnine, oranice. Kredit do 8
godina. Realizacija isti dan. Tel.:
098/ 437 924.
Hipotekarni, gotovinski i stambeni
krediti s najpovoljnijim uvjetima.
Brzom realizacijom. Mogućnost
zatvaranja crnih lista i ovrha, kao i
svih zaduženja u jedno. Tel.: 091/
19 86 649.
Imate problem, prezaduženi ste.
Rješavamo crne liste i ovrhe u najkra-
ćem roku. Nazovite 092/ 308 99 52.
Laminat postavljam vrlo povoljno.
Tel.: 098/ 90 61 630.
Novo, krediti u svim bankama za
umirovljenike do 74 godine starosti
s najpovoljnijim uvjetima realizaci-
je. Tel.: 092/ 1457 352.
Odvoz šuta i ostaloga otpada te sta-
rog namještaja, sa ili bez utovara.
Tel.: 098/ 346 020 ili 032/ 432 185.
Obratite se s povjerenjem. Realizacija
gotovinskih, stambenih i hipotekarnih
kredita. Tel.: 091/ 19 86 653.
Prijevoz stvari i selidbu maksi kom-
bijem, gradski i međugradski, ino-
zemstvo. Moguć utovar i istovar.
Tel.: 098/ 346 020.
U skladu sa Zakonom o potrošačkom
kreditiranju posredujemo u realizaciji
kredita u vodećim hrvatskim banka-
ma. Tel.: 091/ 19 86 659. 

OSTALOOSTALO
Betonske korištene stupove za ogra-
de od 2 metra prodajem. Tel.: 099/
879 00 85.
Crijep vinkovački prodajem. Tel.:
098/ 915 77 17.
Grobnicu od crnog granita na
Novom groblju u Vukovaru proda-
jem. Cijena 22.000 kuna. Tel.: 032/
418 255.
Grobnicu od prirodnog kamena za
četiri osobe na Novom groblju u
Vukovaru, Dubrava, prodajem.
Tel.: 01/ 28 53 168.
Lim, prodajem pocinčani i zigovani
lim u tablama od 5 metara, korišten
i betonske stupce od 2 metra, tako-
đer korištene. Cijena lima 200 kuna
po tabli. Tel.: 099/ 879 0085.
Prozori, raznih dimenzija, proda-
jem. Tel.: 098/ 915 77 17.

želite prodati, kupiti,želite prodati, kupiti,
iznajmiti, unajmiti iznajmiti, unajmiti 

Kuću, stan, zemljište,Kuću, stan, zemljište,
poslovni prostor.... poslovni prostor.... 

Obratite nam se s povjerenjem!Obratite nam se s povjerenjem!

Iz naše ponude izdvajamo:

NOVO! PRVO NAJAM
ONDA OTKUP VUKOVAR

(CENTAR)POSLOVNO 
STAMBENI OBJEKT 

320m2, 2 lokala trgovine 90 m2
i 40 m2, stambeni prostor čine
dva stana, jedan od 100 m2 i

drugi od 60 m2. Parking, dvo-
rište 77 m2, s ulazom za vozila
za dostavu. Cijena najma za

sve ukupno 800 eura mjesečno.
Cijena za kupnju cijele zgrade
230.000 eura, I. G. Kovačića

13, Vukovar

IzDVOJENO Iz PRODAJE
Super atraktivno građevinsko
zemljište, Vukovar 14.039,25m2,
do rijeke Vuke na prodaju za
samo 200. 000 eura.

Vukovar (Lužac) građevinsko
zemljište za kuću od 666 m2
samo 7.000 eura.

Čako v ci ,  kuća,  150m2
samo 7.000 eura

Više informacija na:

032/ 441 999 ili 098 / 98 30 777.032/ 441 999 ili 098 / 98 30 777.
www. vukovarka.hrwww. vukovarka.hr

Plac, 472 m2, u
Šiškovcima kod ušća
Biđa i Bitulje,
povoljno prodajem. 

Izvrsna lokacija.
Pogodna za vikendice.

Tel.: 032/ 366 797.

STUDENTI - POVOLJNO!
Sobe – najam. Centar Vukovara. 

Nove, moderno uređene sobe s dnevnim borav-
kom, vešerajem, teretanom i kuhinjom sa svim
uređajima. Internet i Max TV. Samo 600 kuna
mjesečno. U cijenu su uključene sve režije. 

Tel.: 098/ 353 304 ili 098/66 66 68.Tel.: 098/ 353 304 ili 098/66 66 68.

SJEĆANJE

MATE KOVAČMATE KOVAČ
(4 .  8 .  2 0 0 7 .  - 4 .  8 .  2 0 11 . )

Uvijek ostaješ u našim srcima i mislima. 
S upruga Marica,  kćeri  Mirjana,  Zdenka,  Dubrav ka,  

zet  Lujo,  snaha Iv a,  unuci  i  praunuci .

SJEĆANJE

STJEPAN PANZASTJEPAN PANZA
hrv ats ki  brani tel j

(1 .  8 .  2 0 0 0 .  - 1 .  8 .  2 0 11 . )
Uvijek u našim srcima.

S  l jubav l ju,  tv oj i  najmil i j i .
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UDRUGA STANARA GRADA VUKOVARA:UDRUGA STANARA GRADA VUKOVARA:

Vratite građanima novac od pričuve
Udruga stanara Grada Vukovara održala je konferenciju za novinare Hoće li Grad obeštetiti vuko-

varske stanare. Udruga je ponovno aktualizirala problematiku povrata sredstava od nezakonito napla-
ćivane pričuve  zahtijevajući da im se vrati novac, a više stotina stanara do sada je utuživalo
Tehnostan, kazao je predsjednik udruge Domagoj Marenić i najavio kako će udruga tražiti pisano oči-
tovanje klubova vijećnika Gradskoga vijeća te pokrenuti postupke za utvrđivanje ništavosti ugovo-
ra između Grada Vukovara i tvrtke Tehnostan koji su omogućili nezakonito postupanje Tehnostana.
Direktor Tehnostana Ivan Kamerla nije želio komentirati Marenićeve navode tek je rekao kako je cije-
li postupak u tijeku te ne želi davati nikakve izjave dok se slučaj ne razjasni. M.  Đ.

Pretplati se...
Platiš 6 mjeseci - čitaš sedam

Platiš 12 mjeseci - čitaš 13

Tel.: 032/ 450 471.

Vukovarske novine - vaše novine

RADOVI NA LUŠCURADOVI NA LUŠCU

započela obnova vodoopskrbnog sustava
Protekloga tjedna započeli su radovi na sanaciji vodovodne mreže u Ulici Matice hrvatske na

Lušcu. Zbog planiranih radova na rekonstrukciji prometnice bilo je nužno rekonstruirati postojeći
cjevovod. Radovi će trajati predvidivo četiri tjedna, a njihova je vrijednost 200.000 kuna.       M.  Đ.

IMPRESUM

Tel.: 032/ 450 471
Fax: 032/ 450 472
E-mai l : hrv @ hrv . hr
www.hrv.hr
www.vukovarske-novine.com

Direktor
Janoš Kery

Glavni i odgovorni urednik
Željka Kraljić

No v i nari : Dražen Bočkaj, 
Mi rjana Đermadi, Amalija
Lovrić, Valerija Lozančić,
Marija Molnar, Milan Paun,
Jasenka Vrdoljak, 

Lektor i redaktor:Milan Paun, prof.

IZDAVAČ
HRVATSKI  RADIO
VUKOVAR d.o.o.

Dr. Franje Tuđmana 13
32 000 Vukovar

MARKETING
Ljiljana Pavešković - Burazer,
voditelj,  Tel.: 032/ 450 450,
fax.: 450 472

RAČUNOVODSTVO
Ilonka Birger

DISTRIBUCIJA
Tisak d.d. Zagreb

PRETPLATA
Polugodišnja - 1 0 2  k une
Godišnja - 2 0 3  k une

Broj žiroračuna: 
2500009-1102007097, 
s pozivom na broj 3008240-
22, uz naznaku "pretplata za 
Vukovarske novine" (o uplati

obavijestiti 032/ 450 471)

INOZEMNA PRETPLATA
Polugodišnja - 5 2  eura
(kunska protuvrijednost)
Godišnja - 1 0 4  eura 
(kunska protuvrijednost)
BIC: HAABHR22

IBAN:
HR2025000091102007097

Broj deviznog žiroračuna:
2500009-1000000013-
700115-978- 3008240 

GRAFIČKA PRIPREMA
Željka Kraljić

TISAK
GLAS SLAVONIJE" d.d. ,
31 000 Osijek, 
Ulica Hrvatske Republike 20.

Tražimo vam posaoTražimo vam posao
Poljoprivredno trgovačko uslužni obrt Vranješević Trpinja traži 1pečenjara/ku.  Zainteresirane
osobe trebaju se javiti na telefon: 099 3163553. Rok za prijavu 12. 8.

Ugostiteljski obrt MAK Vukovar traži 1 pečenjara/ku. Zainteresirane osobe trebaju se 
javiti kod poslodavca na adresu: Nikole tesle 13, Vukovar. Rok za prijavu: 12.8.

Ugostiteljski obrt Lovački rog Ilok traži konobara/konobaricu. Zainteresirane osobe treba-
ju se javiti na telefon 032/ 592 672 ili 098/ 929 35 05. Rok za prijavu 3. 8.

DOM ZDRAVLJA VUKOVAR traži speci jal i s ta ortodonta (m/ž), doktora/icu medicine -
speci jal i s ta medicine rada, prv ostupnicu sestrinstav a i l i  v išu medicinsku sestru
s položenim stručnim ispitom za rad u patronažnoj službi i za rad u ambulanti u Iloku traže
doktora/doktoricu medicine s položenim stručnim ispitom.  Prijava na telefon 032/413-391
i adresu Vukovar, Sajmište 1. Rok za prijavu 31. 7. za doktora medicine i 4. 8. za prvostup-
nicu sestrinstva.

VOLKO d.o.o. Vukovar traži 5 radnika v isokogradnje za rad u Iloku. Kandidati trebaju
dostaviti životopis na adresu poslodavca Vukovar, Stanka Vraza 11. Telefon je 032/413-801.
Rok za prijavu 31. 7. 

Auto škola Tigra Vukovar traži 2 osobe za rad na poslov ima ci jepanja drv a uz uvjet
da osobe znaju raditi motornom pilom. Zainteresirane osobe mogu se javiti na telefon: 098
/876356. Rok za prijavu 31. 7.

Hrvatski zavod za zapošljavanje započeo je s provedbom mjera poticajnog zapošljavanja iz svoje
nadležnosti temeljem odluke o prihvaćanju Nacionalnog plana za poticanje zapošljavanja za 2011.
i 2012. godinu koju je Vlada Republike Hrvatske  donijela na sjednici 3. veljače 2011. U sklopu
navedenog plana posebno ističemo mjeru Stručno osposobljavanje za rad bez 
zasnivanja radnog odnosa. Ovom mjerom mladim se nezaposlenim osobama, koje prema posebnom
propisu trebaju imati odgovarajuće radno iskustvo kako bi položile stručni ili majstorski ispit, 
osigurava ulazak na tržište rada. Pozivamo sve, koji žele zaposliti radnike uz poticaj, da se 
informiraju osobno u  Odsjeku mjera aktivne politike u zavodu ili na telefon 599-445.

Hrvatski zavod za zapošljavanje PS Vukovar poziva korisnike na korištenje usluga Kluba za
nezaposlene (Job club). Između ostaloga klub korisnicima nudi samostalno pisanje i 
ispisivanje životopisa i molbi na računalu te pretraživanje slobodnih radnih mjesta oglašenih
na internetu. Radno je vrijeme kluba svakoga radnoga dana od 8 do 11.30 sati.

Sve dodatne informacije o slobodnim radnim mjestima možete dobiti u HZZ PS Vukovar na
telefon: 032/599-430 ili kod svog savjetnika.                                           HZZ Vukov ar

RADOVI NA REKONSTRUKCIJI ULICE I. G. KOVAčIĆARADOVI NA REKONSTRUKCIJI ULICE I. G. KOVAčIĆA

Vozilima po zelenoj površini
Nedavno se telefonskim pozivom našoj

redakciji javio nezadovoljni čitatelj i požalio
kako pri šetnji psa uz Vuku i u Ulici Ivana
Gorana Kovačića nailazi na hrpe otpada koje
stanovnici odlažu na neprikladna mjesta. Želio
je ostati anoniman i pozvao nas da prošetamo
ulicom i uvjerimo se u istinitost njegovih tvr-
dnji.  To smo i učinili,  no naišli smo samo na
jednu žutu najlonsku vrećicu otpada na stepeni-
cama prema Vuki za koju pretpostavljamo da ju
je tamo ostavio nesavjesni ribič ili vlasnik
čamca. Ribič, koga smo zatekli na tom mjestu,
rekao nam je da vrećica sa smećem stoji desetak

dana i da nije njegova. Pored te vrećice na zelenoj je površini odbačeni plastični čamac obrastao tra-
vom, a na nasipu hrpica suhe trave. Čak su i radnici Komunalca odvezli travu koju su pokosili po nasi-
pu. Razgovarali smo i s nekoliko stanovnica ulice te čuli da nikakvoga smeća na ulici nije bilo, osim
što vozila Komunalca jednom nisu došla zbog građevinskih radova na rekonstrukciji ulice pa je smeće
uz cestu stajalo od petka do ponedjeljka. Zbor izvođenja spomenutih radova promet vozila nije moguć
ulicom pa neki stanovnici ulice te dostavna vozila prometuju vozilima zelenom površinom nasipom
uz Vuku do sumpornoga izvora tako da je sada tamo dobro utrt put koji će prva veća kiša pretvoriti u
blatnu kaljužu.                                                                                                                              Milan Paun

Imate priču?
Nazovite 032/450 471. Pišite nam na e-mail.: hrv@hrv.hr

Inicijativa Udruge potrošača Grada Vukovara
Udruga potrošača Grada Vukovara oglasila se priopćenjem, koje potpisuje predsjednik Mirko Dragun, glede

ovrha koje su počele provoditi gradske tvrtke te upozorava građane da su takva potraživanja uglavnom u zasta-
ri i da građani imaju pravo uložiti prigovor zastare na rješenje o ovrsi za sva potraživanja starija od 12 mjeseci
za koje nije ranije pokretna prisilna naplata. Udruga se poziva na Zakon o potrošačima i savjetuje građane da
upute zahtjeve gradskim tvrtkama za ispisom knjigovodstvene kartice zaduženja kako bi ustanovili kada je dug
nastao, a ako je stariji od 12 mjeseci, u zastari je.                                                                                    M. P. 
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Nogometaši HNK „Vukovar ́ 91.“ posli-
je više sezona odigranih u Drugoj HNL
morali su napustiti ovaj rang natjecanja i
sezonu 2011./12 igrati će u 3. HNL – istok
koja broji 16 klubova. 

Sabljak: Hrabri nas mlada ekipa
Na plenumu klubova održanom u

Osijeku odlučeno je kalendarom natjecanja
da jesenski dio počne 27. i 28. kolovoza. U
1. kolu u Đakovu igrat će Croatia – HNK
„Vukovar `91.“ .  Utakmica će početi u
17.30 sati.  U 2. kolu Vukovar `91. domaćin
je Slaviji iz Pleternice. Sedam utakmica igra
kod kuće, a osam u gostima. 

– Hrabri nas mlada ekipa koja će uz
nekolicinu iskusnih igrača ponijeti teret
natjecanja. Bez obzira što smo došli iz 2.
HNL imperativ nam nije prvo mjesto - isti-
če Mirko Sabljak, sportski direktor. 

Prvi ogled trener Vjekoslav Karaula i
njegovi odabranici ima s Valpovkom pa sli-
jedi turnir u Bogdanovcima, utakmica s
Vuteks-Slogom, Fruškogorcem iz Iloka i

generalka s Graničarom u Županji.  Trenutni
igrački potencijal su vratari Josip Balić i
Toni Maslov,  igrači Zvonimir Vlajčić,
Dejan Tomić,  Robert Beričić,  Krešimir
Silović, Marijan Matić, Ivica Kujundžija,

Kristijan Krajnović, Miloš Mišić, Dražen
Malecki,  Siniša Majher,  Nenad Erić,
Slobodan Trifunović, Andrija Pole, Hrvoje
Jukić, Matija Brkić, Miroslav Rotin, a pre-
govara se sa još nekoliko igrača.                                                

HNK „Radnički“ izborio je plasman u
Prvu županijsku nogometnu ligu
Vukovarsko - srijemsku rezultatima u
Drugoj ŽNL Nogometnog središta Vukovar. 

zdrava nogometna sredina
U razgovoru s Danijelom Rehak, pred-

sjednikom kluba, doznali smo da je uprava
prihvatila ponuđeni izazov da se ogleda s
već iskusnim klubovima u 1. ŽNL VS. 

– Radom smo stvorili zdravu nogome-
tnu sredinu koja posebnu pozornost pokla-
nja mladim dečkima koji rado dolaze u našu
školu nogometa. Ugovorno smo se uvezali
s nogometnom akademijom iz Njemačke.

Imamo kvalitetan stručni kadar, od škole do
seniora. Težimo opstati u 1. ŽNL - istaknuo
je Rehak. U upravi su dopredsjednik Ante
Penava, sportski direktor Predrag Čolić,
tajnik Ivica Turkalj,  tehnički direktor
Dragutin Guzovski, domaćin Ivan Brnas i
tajnik uprave Antun Čulina.  Voditelj je
škole nogometa Đuro Miškić, trener juniora
Vladimir Jurčić, pionira Pero Capan i lima-
ča Darko Vitković.  Trener seniora Ivica
Lukić prozivku je obavio 16. srpnja, a rad
se odvija četiri puta tjedno i jedna utakmica.
Momčad će sudjelovati na tradicionalnom
turniru Ivana Baruna u Bogdanovcima i
brani prošle godine osvojeno prvo mjesto. 

U konkurenciji 16 klubova u 1. kolu 14.
kolovoza u 17.30 sati u Privlaci igraju
Mladost i Radnički, u 2. kolu je Radnički
gost kod Borca u Drenovcima 21. kolovo-
za, a u Vukovaru će igrati 28. kolovoza s
također novajlijom u ligi Slavonijom iz
Soljana. Treneru Lukiću su na raspolaganju
vratari Mladen Pinjuh i Krešimir Iskrić te
igrači Zlatan Porić, Igor Hrgović, Mario
Rimac, Ilija Matić,  Dejan Đapić, Mario
Matočević,  Dobrica Slavujević,  Darko
Čorak, Ivan Ćošković, Slavko Drljo, Josip
Župan, Davor Genić, Alen Roguljić, Dinko
Šubarić,  Vedran Barošević,  Ante Čolak,
Vedran Tadić, Siniša Tadić, Goran Gradić.                                              

HNK Vupik u višem
rangu natjecanja

Vukovar ima dva kluba u Međužupanijskoj ligi Osijek-Vinkovci.
Pored Vuteks-Sloge tamo se plasirao i HNK „Vupik“. Predsjednik kluba
Nikola Lazić i sportski direktor Miroslav Šormaz pronašli su domaćin-
stvo u Boboti gdje imaju uvjete za ovaj rang natjecanja. Prvenstvenu
sezonu otvorit će u 1. kolu u Boboti gdje će Vupik ugostiti Sladoranu iz
Županje, iskusnu momčad iz 4. HNL, lige koja je rasformirana. U 2.
kolu,  3. i 4. rujna, Vupik putuje u Valpovo. 

– Cilj je ostanak u ovoj ligi, a ako se ukaže prigoda, i plasman u gor-
nji dio tablice iako objektivno ne gajimo nadu za prvo mjesto jer liga
ima kvalitetne klubove - kaže Miroslav Šormaz. Da ostvare željeno mje-
sto, angažirali su novog trenera Rajka Ivkovića dok školu nogometa
vodi Vladimir Kaštropil, juniore Žarko Bogojević, pionire Radovan
Medak. Pripreme su počele 15. srpnja i vježba se 5 treninga tjedno.
Odigrana je utakmica s Croatiom u Bogdanovcima uz pobjedu 2 : 1, sli-
jede nastupi sa Sinđelićem iz Trpinje, u Bačkoj Palanci sa Starim gra-
dom, na Memorijalnom turniru Jovo Pataković u Boboti gdje igraju
Vupik, Borac, Sinđelić i Bršadin. Klub su napustili Igor Bančić i Ivan
Petrović, a klub je u pregovorima s Miroslavom Ristićem i Davorom
Genićem. Trener Ivković radi s igračima Ivicom Marićem, Draženom
Crepićem i Mladenom Močićem, vratari, Damirom Cupićem, Nenadom
Đurkićem, Draganom Ištukom, Zoranom Vorgučićem, Robertom
Knezovićem, Andrejem Fintom, Marinkom Tomaševićem, Alenom
Cupićem, Miroslavom Pavlovićem, Radovanom Ivkovićem, Borisom
Fintom, Borisom Balinovićem, Dalmatinom Majerom, Aleksandrom
Vidakovićem, Sandrom Kalinićem, Zoranom Milinkovićem i
Radomirom Vidakovićem. Novopridošli su Močić, Pavlović, Ivković,
Finta, Balinović i Milinković.

NK “Sloga”
počela s
pripremama

Već iskusni, ali mladi
sastav NK „Sloge“ iz
Borova naselja stekao je

bar dio iskustva igranjem u Prvoj ŽNL VS. I pored dobrog nogometa
momčad nije ostvarila bodove za sigurniji završetak prvenstva, no usli-
jedile su reorganizacije u ligama i NK „Sloga“ je i dalje član Prve ŽNL.
Predsjednik kluba Milisav Cvijanović, tajnik Dušan Latas i drugi člano-
vi uprave učiniti će sve da više ne strahuju za opstanak. U tome imaju
potporu u provjerenim stručnim ljudima, treneru Đorđu Lukiću, njego-
vim suradnicima Nebojši Landupu i Slobodanu Sentovincu. Iako su
klub napustili Goran Šekuljica, Saša Jović i Stefan Maksimović, trener
Lukić zadovoljan je ovim igračima s kojima vježba od 14. srpnja, a to
su Slobodan Sendić, Robert Todorović, Nikola Lukić (vratari),
Dragoslav Veljin, Nenad Arsenović, Zvezdan Pejić, Nenad Lazić,
Nikola Salatić i Igor Bančić. Trener je planirao 22 treninga s utakmica-
ma. Dogovoreni su susreti sa Bršadinom, Jagodnjakom te Radničkim iz
Dalja. U 1. kolu 14. kolovoza Sloga dolazi na noge Zrinskom iz
Bošnjaka, a u drugom kolu kod kuće dočekuje HAŠK „Sokol“ iz Starih
Jankovaca dok je u trećem gost u Vinkovcima kod Dilja.

NK „Vuteks-Sloga“
igra u Iloku

Osvježenja su došla i u upravi NK „Vuteks-Sloge“. Predsjednik je
Đorđe Božić, potpredsjednik Dragan Crnogorac, tajnik Srđan
Milaković, trener Zoran Čugalj, a predsjednik škole nogometa Dejan
Stojsavljević. Klub je prešao u viši ranga natjecanja u Međužupanijsku
ligu Osijek–Vinkovci i igrati će u konkurenciji 16 klubova od kojih je
osam iz Vukovarsko-srijemske županije. Ždrijeb je odlučio da u 1. kolu,
koje se igra 27. i 28. kolovoza Vuteks-Sloga igra u Iloku derbi susjeda
s Fruškogorcem, a utakmica će početi u 17.30 sati. U 2. kolu, 3. i 4.
rujna, na svom će igralištu dočekati Čepin. 

– Nama je osam klubova s osječkog područja nepoznanica, no nogomet
je ovo pa su i iznenađenja moguća. Naše pripreme teku planiranim ritmom.
Igrali smo s Fruškogorcem prvu utakmicu provjere, 3:1 pobjeda Iločana, sli-
jedi 4. memorijalni turnir u znak sjećanja na Slobodana Tišova-Luju gdje
pored nas igraju Jagodnjak, Hajduk Mirko Mirkovci i Negoslavci, zatim
Sinđelić Trpinja, Vukovar 91. i KUP utakmica. Želja nam je da sačuvamo
status u ovoj ligi- rekao je trener Zoran Čugalj. Igrači su Branimir Šarenac,
vratar, slijede Veljko Šekuljica, Zoran Abadžić, Nikola Jurić, Darko Marić,
Andrej Kolak, Aleksandar Čalić, Nemanja Mijodanić, Zoran Kisilj, Milan
Vučenović, Srđan Gačić, Miodrag Radojčić, Borivoje Lorenc, a još četiri
igrača su na kušnji.

HNK „VUKOVAR ´91.“ U SUSRET PRVENSTVU 2011./12.HNK „VUKOVAR ´91.“ U SUSRET PRVENSTVU 2011./12.

Novi trećeligaš natjecanje
počinje u Đakovu 

Trenutni igrački potencijal su vratari Josip Balić i Toni Maslov, 
igrači zvonimir Vlajčić, Dejan Tomić, Robert Beričić, Krešimir

Silović, Marijan Matić, Ivica Kujundžija, Kristijan Krajnović, Miloš
Mišić, Dražen Malecki, Siniša Majher, Nenad Erić, Slobodan

Trifunović, Andrija Pole, Hrvoje Jukić, Matija Brkić, Miroslav Rotin

Direktor je kluba Tadija Ištuk, 
predsjednik željko Sabo, sportski
direktor Mirko Sabljak, tajnik Goran
zahora, trener Vjekoslav Karaula

HNK „RADNIčKI“ BRANI NASLOV U BOGDANOVCIMAHNK „RADNIčKI“ BRANI NASLOV U BOGDANOVCIMA

Prva utakmica u Privlaci

Treneru Lukiću su na raspolaganju vratari Mladen Pinjuh i Krešimir Iskrić te igrači zlatan Porić, 
Igor Hrgović, Mario Rimac, Ilija Matić, Dejan đapić, Mario Matočević, Dobrica Slavujević, Darko čorak,

Ivan Ćošković, Slavko Drljo, Josip župan, Davor Genić, Alen Roguljić, Dinko Šubarić, Vedran Barošević,
Ante čolak, Vedran Tadić, Siniša Tadić, Goran Gradić
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BICIKLOM OD DUBROVNIKABICIKLOM OD DUBROVNIKA
DO VUKOVARADO VUKOVARA

Pio 15 litara
vode dnevno

Kvartovski policajac i član Biciklističkog kluba
Rotor  iz Koprivnice Zoran Zlatar u pet je dana po nesno-
snoj vrućini u okviru akcije Grada Koprivnice Zdravi
grad biciklom prešao 880 kilometara od mjesta Mlina
pored Dubrovnika do Vukovara. 

Njega je u Vukovaru na Trgu Republike Hrvatske
dočekao gradonačelnik Željko Sabo koji mu se zahvalio
što je svojom gestom povezao ne samo Dubrovnik i
Vukovar, već i Koprivnicu i cijelu Hrvatsku. 

- Ovo je još jedan primjer zbližavanja, poglavito
kada se radi o povezivanju povijesnih gradova
Dubrovnika i Vukovara koji imaju potpisanu povelju pri-
jateljstva rekao je Sabo. 

Zoran Zlatar napomenuo je kako biciklistički mara-
ton ima i značenje promocije zdravog i kvalitetnijeg
života. Put dugo 880 kilometar prešao je u pet etapa po
visokim temperaturama zraka te je uz česta stajanja u
organizam unosio i do 15 litara tekućine dnevno. J. Vr.

Visoke cijene dizelskih goriva i briga o zaštititi
okoliša potaknule su razvoj električnih automobila koji
su u fazi masovne proizvodnje, a do kraja godine takvo
će vozilo biti moguće kupiti i u Vukovaru. 

Prvi će imati Auto Will
Od Stjepana Willa (79), vlasnika tvrtke Auto Will koja

ima sjedište s trgovinom i servisom u Vukovaru te trgovi-
ne i servise u Vinkovcima, Zagrebu, Puli i Poreču, čuli
smo da njegova matična kuća Opel početkom rujna poči-
nje na europskom tržištu prodaju električnoga automobila
Opel Ampere te da će dva mjeseca kasnije taj automobil
biti u prodaji i u njegovoj prodavaonici u Vukovaru budu-
ći da je Auto Will ovlaštena zastupnička auto kuća za pro-
daju Opelovih i Chevroletovih automobila.  

- Opel Ampera ima i benzinski motor, a baterije s
pune 2-3 sata na običnu kućnu utičnicu. Jednim baterij-
skim punjenjem moći će voziti sat i pol, no nakon toga
uključuje se benzinski motor koji proizvodi struju i
automobil nastavlja voziti na struju do 500 kilometara s
jednim punim rezervoarom. Financijski će to biti ispla-
tivije, a ekološka je korist nezamjenjiva jer uopće ne
zagađuje okoliš – kaže Will i napominje da je najveća
brzina ovoga automobila 161 kilometar na sat, a naš
upit o cijeni odgovara da ona još nije formirana jer oče-
kuju uvođenje državnih poticaja građanima koji se
odluče na kupnju električnoga automobila. Takve su
potpore u nekim zemljama do 7.000 eura, a naši proda-
vači kažu da bi bili zadovoljni i ukidanjem trošarina što

bi kupcu znatno olakšalo kupnju. Inače je cijena Opel
Ampere u Njemačkoj 42.900 eura i proizvođač nastoji
da ta cijena bude jednaka u svim zemljama pa bi u nju
u Hrvatskoj trebao biti uključen i PDV. 

Vukovarci kupuju za gotovinu
Iako prodavači još nemaju ni kataloge, kupci se

dolaze raspitivati o karakteristikama, cijeni i početku
prodaje ove električne novotarije. Ni benzinske postaje
nisu još spremne za punjenje električnih vozila čija bi
proizvodnja mogla pokrenuti uspavano tržište automo-
bila. Posljednje vijesti govore da je prodaja automobila
u Njemačkoj vraćena na razinu prije izbijanja gospo-
darske krize, a i u Hrvatskoj se bilježe pomaci.  

- Pad prodaje sigurno je posljedica svjetske recesi-

je i kod nas se više osjetio nego u Njemačkoj, ali najve-
ći je pad bio u Španjolskoj. Pad prodaje kod nas nastu-
pio je nešto kasnije negoli u europskim zemljama, ali
oporavak tržišta ide znatno sporije, no bilježimo poma-
ke naprijed. Vjerujem da je smanjenje prodaje odraz
povećanja nezaposlenosti i što su ljudi u strahu za sigur-
nost radnih mjesta i sigurnost plaće pa se ne žele dugo-
ročno vezati kreditima za kupnju automobila. Sada
kamate nisu više nepovoljne kao što su bile donedavno.
Uobičajena je kamata 5,99 posto - nastavlja Will te
napominje kako 70 posto kupaca u Vukovaru automo-
bile kupuje za gotovinu. 

Prodaja prepolovljena
Ante Duvančić, direktor vukovarske središnje tvr-

tke Auto Will, kaže da je pad prodaje znatan posljednje
dvije godine, čak za 50 posto, a ove godine bilježe
poboljšanje. Na području naše županije drže 20 posto
tržišta, zapravo toliko vozača vozi njihova vozila. 

- Cijene su od 73.000 za Opel Corsu do najskuplje
Insignie 400.000 kuna, no više se prodaju dizel motori
koji stoje od 180.000 do 200.000. Cijena je
Chevroletovih automobila od 59.000 Sparka pa do
220.000 za Captivu. Imamo i sustav staro za novo, a
stari automobil vlasnik može voziti dok novi ne stigne.
Najduže se čeka 3 mjeseca, no imamo i na skladištu sto-
tinjak automobila koji se mogu dobiti odmah – tvrdi
Duvančić.  U Auto Willu u Vukovaru rade 4 osobe dok
cijela tvrtka ima 85 zaposlenih. Nedavno je vukovarski
servis ponovno otvoren nakon renoviranja, a taj je ser-
vis Stjepan Will utemeljio još 1970. 

- Izučio sam zanat na servisiranju automobila na
modelima još iz Drugoga svjetskoga rata. S 14 godina
starosti počeo sam raditi u Borovu na servisiranju auto-
mobila. U Njemačkoj sam radio 10 godina na servisira-
nju automobila i onda otvorio servis u Vukovaru – zavr-
šava Will koji je nakon progonstva ostao živjeti u
Zagrebu, no servis u Vukovaru obnovio je čim je to bilo
moguće u vrijeme mirne reintegracije. Njegova kći
Gabrijela Will Ramljak direktorica je cijele tvrtke, a i
drugi su članovi obitelji vezani za automobilizam.  

Mijo Šimundić (62), umirovljeni metalski radnik
koji živi u Krefeldu u Njemačku kamo se iz Vukovara
odselio 1971., a s obitelji je živio u Kršinićevoj ulici u
Vukovaru, došao je s kćeri Nadine (27) biciklom u
Vukovar. Vozili su se 19 dana od Passaua dunavskom
rutom do Vukovara. 

- Najteže nam je bilo izdržati vrućine. Pili smo po
četiri litre vode dnevno. Na svu sreću po Mađarskoj
ima dosta bunara uz cestu. U hostelu u Slovačkoj bila
je temperatura zraka 50 Celzijevih stupnjeva. Kći je
više puta htjela odustati, no poticao sam ju da vozi i
uspjeli smo – priča Šimundić i dodaje kako na putu
nisu imali većih tehničkih smetnji jer su na biciklima
gume koje se ne mogu probušiti te im je samo lanac
dvaput pao. Nosili su nužnu opremu, posebice onu
sigurnosnu, oko 20 kilograma po osobi, a hranu su
kupovali usput, najviše voće, posebno banane, dok su
odjeću prali pa se često sušila na njima budući da su
bile velike vrućine. Ruta je dobro označena od
Njemačke do Beča, najlošije u Budimpešti, Na ruti su
sretali bicikliste iz mnogih zemalja, čak iz SAD-a koji
su došli da bi vozili bicikl po Europi, zapravo su iz
Budimpešte išli biciklima na svadbu u BiH.   

San ostvario tek u mirovini
U Vukovaru su Šimundići odsjeli 9 dana kod bratića

Željka Tuke na Sajmištu. Inače Mijin brat poginuo je u
obrani Vukovara, a majka je poginula od posljedica pada
granate na obiteljsku kuću.  

- Odavna sam htio biciklom doći u grad gdje sam
proveo mladost, a mogao sam ju ostvariti tek sada kad
sam došao u mirovinu. Namjeravao sam to učiniti i sa
sinom Patrickom, sada nisam uspio, ali nastojat ću iduće
godine pa možda produžimo i do Crnoga mora. Ženu
Ruth teško mogu nagovoriti na takav put jer je alergična
na ubode komaraca – priča Mijo koji se bavi sportom jer
je radio i kao nogometni trener, a bicikl vozi svakoga dru-
goga dana. Tjedno biciklom prijeđe oko 200 kilometara.

Biciklima su Mijo i Nadine otišli i do Iloka,
no u Njemačku su odletjeli zrakoplovom iz
osječke zračne luke, a bicikle su poklonili
rođacima i prijateljima u Vukovaru iako su
njihovi bicikli bili zanimljivi Vukovarcima
pa su ih mnogi htjeli kupiti.  

Ljuto, a ukusno
- Bila sam u Vukovaru kada sam

imala 5 godina i sjećam se toga boravka.
Sada vidim ratom razoreni grad i mno-
štvo novih staklenih zgrada koje svjedo-
če da se život obnavlja. Građani su srda-
čni i gostoljubivi. Sviđa mi se ovdašnja
hrana, fiš, janjetina, palačinke, ćevapčići,
sataraš… Ljuto je i to se ne može jesti
svakoga dana, ali povremeno da – kaže
Nadine koja radi u švicarskom internatu
u St. Gallenu, predaje njemački jezik i
vodi sportske aktivnosti. 

Dobila je 9 tjedana odmora pa je uz
boravak sa svojim mladićem našla i vre-
mena za vožnju biciklom s ocem. Iako se
bavi sportom i vozi bicikl, na ovako dugo

putovanje nije išla pa je bilo i bolova u mišićima. 
- Bilo je naporno, ali želja mi je da ponovim ova-

kvo putovanje. Slogan na putovanju bio nam je „Put je
cilj“ što pokazuje koliko nam je važno putovati.
Uvijek ćemo nekamo putovati – završava Nadine koja
je na putovanju vodila dnevnik, fotografirala gnijezda
roda, pse i druge životinje te brinula o financijama.
Majka Ruth protivila se njihovu putovanju, no zado-
voljna je što su uspjeli. 

Dunavska ruta duga je oko 2.900 kilometara, a
naši su sugovornici vozili nešto više od polovice rute. 

NOVOST Iz AUTOMOBILSKE INDUSTRIJENOVOST Iz AUTOMOBILSKE INDUSTRIJE

Vukovarci će do kraja 2011. 
kupovati električne automobile

l Opel Ampera puni se strujom
iz kućne utičnice i jednim
punjenjem vozi sati i pol, tada
se uključuje benzinski motor

Piše Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr 

Najveća brzina ovoga automobila iznosi 161 kilometar na sat

Stjepan Will, vlasnik Auto Willa

NEOBIčAN POVRATAK MIJE ŠIMUNDIĆA U GRAD MLADOSTINEOBIčAN POVRATAK MIJE ŠIMUNDIĆA U GRAD MLADOSTI

Biciklom iz Njemačke u Vukovar
l Vozili su se 19 dana od Passaua
dunavskom rutom do Vukovara

Piše i  snima Milan Paun
milan. paun@ hrv. hr

Mijo i kćer Nadine u Njemačku su se vratili zrakoplovom


